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Glasilo grada Kraljevice

Šetnja gradom:
Davor Juriša novi ravnatelj Osnovne škole Kraljevica

Antonio Franko prvi hrvatski osvajač europske medalje 
u paratriatlonu

Novo ruho 
srednjovjekovnog 
dvorca Frankopan



Drage sugrađanke i 
sugrađani,

u Vašim je rukama novi broj lista “Frankopan” u kojem 
možete ukratko pronaći sažetke o odrađenim projektima 
u proteklom razdoblju, komunalnim aktivnostima, 
raznovrsnim društvenim i kulturnim događanjima Grada, 
aktivnostima naših Udruga i sportskih klubova, ustanova i 
pojedinaca koji su svojim radom i uspjehom zaslužili biti 
dio lista “Frankopan”.

Iza nas je dugo i toplo ljeto popraćeno raznovrsnim 
događanjima i manifestacijama. Bogat kulturno-umjetnički 
i zabavni program “Leta va Kraljevici” probudio je sva naša 
mjesta. Zajedno smo se zabavljali i družili na Križišću, 
Bakarcu, u Šmriki i Kraljevici. Manifestacija pomalo 
postaje sve prepoznatljivija među domaćim, ali i stranim 
posjetiteljima te dobiva vrijednost koju i zaslužuje, što nas 
posebno veseli. Presjek “Leta va Kraljevici” možete pronaći 
u nastavku “Frankopana”.

Dolaskom jeseni, zazvonilo je školsko zvono za sve školarce. 
No, po prvi put zazvonilo je za naše prvašiće kojih je ove 
godine još više nego lani. Ta nas činjenica posebno raduje, 
daje nam nadu u budućnost i snagu da se još više trudimo 
i još više ulažemo u bolji standard naših građana. I ove 
smo godine za sve naše osnovnoškolce, uz već standardne 
potpore i mjere, osigurali  besplatne radne biljžnice, pribor 
za likovni i tehnički, a prvašiće su na prvi dan škole na 
njihovim klupama dočekali pokloni. Prvašići sretno!

Ovo smo ljeto imali čast i zadovoljstvo ugostiti predsjednicu 
Republike Hrvatske, Kolindu Grabar-Kitarović. 
Predsjednica je u sklopu svog boravka u Kraljevici 
posjetila brodogradilište, odnosno tvrtku Dalmont d.o.o., 
novoizgrađenu lučicu Carovo i dvorac Frankopan. Iskoristili 
smo tu prigodu i predsjednici ukratko ispričali o projektima 
i potencijalima Grada Kraljevice te ih i obišli. 

Sudeći prema zanimanju koje je 
pokazala, podršku predsjednice imat 
ćemo i u budućnosti te se unaprijed 
radujemo njenoj ponovnoj posjeti.

Zahvaljujući Ministarstvu mora, 
prometa i infrastrukture, nastavili smo 
ulagati u pomorsko dobro na području 
našeg grada. Uredili smo sunčališta 
na Oštru i Bakarcu te lukobran na 
kupalištu Oštro u vrijednosti od 1,5 
milijuna kuna.

No, tu ne stajemo s uređenjem obalnog 
dijela grada, prijavom projekta 
uređenja plaže Oštro-Lipica na javni 
poziv Ministarstva turizma dodjeljena 
nam je potpora u iznosu od 388.000 
kuna te ćemo do sljedeće sezone imati 
uređenu Lipicu.

Putem natječaja Primorsko-goranske 
županije “Ulaganje u projekt iz 
područja turizma, podizanje kvalitete 
i standarda turističke ponude”, dobili 

smo 30 tisuća kuna te smo na šetnici Oštro postavili dvije 
Pametne klupe koje, osim svoje primarne funkcije, pružaju 
i mogućnost punjenja digitalnih uređaja, besplatni internet 
signal, USB i bežično punjenje pametnih telefona i tableta.

Također, zahvaljujući Ministarstvu mora, prometa i 
infrastrukture koje je izdvojilo 6,3 milijuna kuna, svečano 
smo otvorili novouređenu, prekrasnu lučicu Carovo u 
ukupnoj vrijednosti od 7,3 milijuna kuna koja je svojim 
izgledom promijenila vizuru našega grada. 

U neposrednoj blizini lučice, dvorac Frankopan iz dana u dan 
poprima novi izgled. Nakon uređenja posjetiteljskog centra 
i sanitarija završena je još jedna komponenta Primorsko-
goranske županije, a to je uređenje stolarije i fasade dvorca 
Frankopan. Složit ćete se, dvorac s novom fasadom zaista 
izgleda veličanstveno!

U tijeku su konzervatorsko-restauratorski radovi uređenja 
kamene plastike stupova u unutrašnjosti atrija, za koje smo 
po javnom pozivu Ministarstva kulture dobili 370.000 kuna. 

Također, nastavljamo sa svojom komponentom uređenja 
okoliša te uskoro očekujemo početak radova na okolišu 
dvorca, u vrijednosti od 9,3 milijuna kuna, čime će naš 
dvorac u potpunosti zablistati.

U proteklom razdoblju nastavili smo ulagati i u komunalnu 
infrastrukturu te smo obnovili dio Randićeve ulice. Obnova 
je uključivala sanaciju oborinske odvodnje i novi asfaltni 
sloj kojim je ulica dobila potpuno drugačiji izgled. Novim 
asfaltom obnovljena je i Dražica u Kraljevici te više manjih 
točaka kojima je bila potrebna sanacija.

Asfaltirana je derutna i vrlo loša dionica u Velom Dolu 
na Križišću, gdje smo potpuno novim asfaltom obnovili 
otprilike 400 m ceste i time pružili uređeniji pristup kućama 
i prolaz mještanima Velog Dola. Zahvaljujući Županijskim 
cestama i vrlo dobroj suradnji koju imamo s njima, 
asfaltirana je dionica županijske ceste Križišće-Drivenik. 
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Sadržaj
Nastavljamo ulagati u komunalnu infrastrukturu te ćemo u 
skorom razdoblju obnoviti Podbanj 2, Mali Dol u Križišću, 
pripremamo dokumentaciju za Turkovićevu ulicu…

Na natječaj LAG-a Vinodol prijavili smo izgradnju i 
opremanje dječjeg parka u Šmriki kojim će djeca dobiti 
još jedno mjesto za igru, opremljeno modernim spravama. 
Uskoro očekujemo rezultate natječaja i početak radova na 
parku u blizini Doma “Ivica Turina”. 

Odradili smo sve pripremne radnje potrebne za izgradnju 
POS-ovih stanova u Šmriki te uskoro očekujemo potpisivanje 
ugovora o međusobnim pravima i obvezama s APN-om i 
raspisivanje javne nabave za izvođača radova.

Do kraja godine očekujemo raspisivanje natječaja od strane 
LAGUR-a, gdje ćemo prijaviti izgradnju i opremanje šetnice 
Neriz. Sva potrebna dokumentacija kojom je definiran 
budući izgled šetnice je pripremljena, a buduća novouređena 
šetnica svojim izgledom izmamit će šetače!

Ne smijemo zaboraviti aktivnosti naših mjesnih odbora 
koji vrijedno sudjeluju u organizaciji mjesnih blagdana, 
raznoraznih događanja i manifestacija. Svaki mjesni odbor 
na svoj način doprinosi svom mjestu te se ovim putem 
zahvaljujem mjesnim odborima, na čelu s predsjednicama, 
na angažmanu, radu i trudu za boljitak svog mjesta. Koliko 
su bili aktivni i vrijedni možete vidjeti u nastavku ovog broja 
“Frankopana”.

KUD-ovi, Udruge, sportska društva i klubovi provodeći 
svoje aktivnosti daju život našem gradu. Dobra suradnja 
i dobro osmišljeni programi svih naših dionika daju nam 
nadu da naš grad ima budućnost i  živi u pravom smislu 
te riječi, jer bez energije, entuzijazma, volje i želje ljudi, 
ceste i objekti ne vrijede ništa. U toj brojnosti uvijek iskoči 
pokoje ime, a mi zaista možemo biti ponosni jer Kraljevica 
ima jako puno takvih imena. U ovom broju “Frankopana” 
to je Antonio Franko, mladić iz Kraljevice, osvajač prvog 
europskog paratriatlonskog odličja za Hrvatsku, koji je 
svojim uspjehom ušao u povijest hrvatskog paratrijatlona. 
Brojni prijatelji i sugrađani dočekali su Antonia i priredili 
mu doček kakav zaslužuje. O spektakularnom dočeku 
koji je ujedinio velik broj sugrađana, također pročitajte u 
nastavku…

Na posljednoj stranici “Frankopana” pogledajte program 
“Mikuljne 2019” koji smo pripremili kako bi zajednički 
dostojno proslavili Dan našeg grada i nadolazeće blagdane.  
Program je osmišljen na način kako bi u njemu mogli 
sudjelovati svi građani dobre volje. Cijeli prvi tjedan u 
prosincu proći će nam u veselom slavljeničkom tonu.

Drage sugrađanke i sugrađani, koristim ovu priliku i 
čestitam vam Dan grada te pozivam svojim prisustvom 
uveličati proslavu “Mikuljne 2019”.

Nadam se zajedničkom druženju s vama i s radošću vas 
očekujem!

Do sljedećeg broja, srdačno svih pozdravljam i želim svako 
dobro te neka vas naš zaštitnik, sv. Nikola čuva na svim 
vašim životnim putovanjima!

Vaša zamjenica gradonačelnika.
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Promjene u sastavu Vijeća 
mjesnog odbora Kraljevica
Tekst: Katica Bajčić

Mjesni odbor Kraljevica u proteklom periodu prikupljao je 
ideje i prijedloge za mjesta koja bi obuhvatila akcija čišćenja 
„ZELENA ČISTKA“ te smo tako kao prijedlog Gradu poslali 
područje na Carovu za koje smo dobili prijedlog stanara. 
Ovim se putem zahvaljujemo osobama koje su imale sluha 
za lokaciju te smo još jednom dokazali kako VMO Kraljevica 
s građanima i gradskom vlasti ima odličnu suradnju.

Kako je došlo do promjena u sastavu članova MO Kraljevica 
kao zamjenica predsjednice VMO Kraljevica izabrana je 
Suzana Baus Rakić, a novi član je i Božidar Sotošek.

Pripremamo program aktivnosti za nadolazeće razdoblje a 
to je Božićno vrijeme kojemu prethodi Dan Grada Kraljevice 
i Sv. Nikole te će građani o svemu biti pravovremeno 
obavješteni.

Tijekom ljetnih mjeseci članovi VMO Kraljevica sudjelovali 
su na „Dagnjadi“ koja je organizirana na rivi u Kraljevici. 
Iako se činilo da će vrijeme pokvariti feštu nekoliko 
najupornijih udruga se skupilo i kuhalo dagnje te je time 
prkosilo kiši koja je odustala od padanja. Fešta je potrajala 
dugo u noć a dagnje su „nestale“ u rekordnom vremenu.

Sve prijedloge, sugestije, pohvale i žalbe građani mogu 
poslati putem e-mail adrese mokraljevica@gmail.com i na 
facebook stranicu MO Kraljevica.

Uspješan VMO Križišće
Tekst: Anita Bosco, Vesna Špalj

Od našeg zadnjeg javljanja u lipnju ove godine VMO 
Križišće ostvario je sve svoje zadane ciljeve. Krenuli smo 
s proslavom blagdana “Presvetog Srca Isusova” čije ime 
i nosi naša crkva. Na Križišću se cijeli dan slavio blagdan. 
Svečane mise u 11 i 18 sati u crkvi na Križišću služio je 
mons. Sanjin Francetić. Program ispred crkve Presvetog 
Srca Isusova Križišće je započeo predvečer. Nakon paklenih 
vrućina, ugodno vrijeme dočekali smo uz buru koja je 
osvježavala. Ispred crkve nastupili su združeni zborovi 
kulturno-umjetničkih društava Martin Matetić Jadranovo, 
Sloga Hreljin, Vatroslav Lisinski Crikvenica i Eugen 
Kumičić Križišće. Nakon KUD-ova, startala je zabava uz 
grupu Leggiero. Ovom proslavom otvorili smo službeno 
“Leto va Kraljevici”. Kraljevičko kulturno ljeto proširilo se 
i na okolna mjesta, pa smo tako i mi na Križišću prvi puta 
održali “Noć Križišća” na igralištu kod crkve. U 19 sati 
počele su zabavne igre kao što su “Pucni tucni”, “Trka sa 
balonima”, “Nadigni i rini”, “Tko nabije taj dobije!”, “Jaja u 
žlici”,”Žmuljič po žmuljić-bocunić”,u kojima su sudjelovali 
mjesni odbori susjednih mjesta i udruge, a MO Bakarac bili 
su pobjednici prve Križišćanske noći. U 21 sat započela je 
zabava uz grupu Point i ugostiteljsku ponudu. Organizator 
Noći Križića su Mjesni odbor Križišće, Grad Kraljevica i 
Turistička zajednica Grada Kraljevice. 

I tako nakon svih ovih zabava i igranja organizirali smo u 
suradnji s Patronažnom zdrastvenom skrbi Doma zdravlja 
Kraljevica predavanje o prevenciji i ranom otkrivanju 
šećerne bolesti. Predavač je bila Milica Žuljević bacc.med.
techn. Zahvaljujemo se na velikom odazivu naših mještana, 
što znači da su svjesni bolesti današnjice.

Promjene u sastavu Vijeća mjesnog odbora Kraljevica Uspješan VMO Križišće
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Aktualnosti

Dan ružičaste vrpce obilježili smo prodajom ruža ispred 
marketa u Kraljevici. Prikupljena sredstva će se utrošiti 
na kupnju opremljenog bolesničkog kreveta Klinici za 
radiologiju i onkologiju KBC Rijeka te za rad Udruga žena 
operiranih dojki Nada – Rijeka.

D o l a s k o m 
listopada, stiže 
nam i naša 
t r a d i c i o n a l n a 
fešta od 
mladoga vina 
“Bela nedilja”. 
Tradicija je jako 
duga, vinograda 
iako ne puno, 
još uvijek ima. 
Vrijedne ruke još 
uvijek “otaču” 
vino. U sklopu “Bele nedilje” treći po redu kuhao se kotlić 
na koji se prijavilo dvadesetak ekipa, a najbolji kotlić 
skuhale su maškare “Dol -Križišće”. U bogatom kulturno 
umjetničkom programu posjetiocima se predstavila plesna 
skupina “Dance Queen” iz Kraljevice, K.U.D “ Lanterna” 
iz Kraljevice, KUD “Eugen Kumičić” iz Križišća, udruga 
umirovljenika “Sunce“ iz Crikvenice, te Puhački orkestar 
Grada Čabra. Svoje proizvode izložili su razni OPG-ovi, bilo 
je tu raznih rukotvorina, izade nakita, svijeća….Ove godine 
po prvi puta nam je Grad Kraljevica omogućio postavljanje 
šatora što se pokazalo vrlo uspješno, jer je šator u večernjim 
satima uz tamburaški sastav “Fontana” pucao po šavovima.

I tako nakon zabave, počeli smo sa likovnim radionicama, 
radionice vodi diplomirani slikar Ivan Tomečak , dva puta 
tjedno u prostorijama doma na Križišću. I na kraju da vas 
svih lijepo pozdravimo, puno još planova imamo za naredne 
mjesece, sve što smo ostvarili i što je još pred nama ne bi 
mogli ostvariti da nemamo potporu Grada Kraljevice i 
Turističke zajednice grada.

Bakarac - Leto, ko zaprav’, ni 
još ni počelo
Tekst: Ivo Polić

Leto je za MO Bakarac počelo radno, z apravo još i ni pravo 
počelo, a već se zaprav’ delalo. Tamo negdi sredinon lipnja 
članovi udruge „RŠK“ Tunera u suradnji sa MO Bakarac 
uredili su, betonirali, počistili i pobilili prostore Tunere 
Sridnje. Sredstva je omogućil Grad Kraljevica.

Pundiljak, 24. lipnja, na Ivanje, „Natjecanje va pripremi 
ribljeg brodita“, sad već drugo po redu, 10-tak ekipica za 
kotlići i dobra atmosfera. Tamo valje, na početku Kempa, 
kod nekadašnje Recepcije, zad „Partizani“. Si najideni, 
dobro zabavljeni, bilo je neko službeno glasanje i proglašenje 
pobjednika, ali more se zaključit’ svaki ki je prišal, ni zgubil.

10. po redu izložba likovnih amateri otprta je na petak, 
28. lipnja večer uoči Petrove va Domu kulture na Bakarcu. 
Najviše zasluga za tu okruglu manifestaciju idu samim 
likovnin amaterimi ki svojin kiston održavaju izložbu već 
10 let, MO Bakarac redovito podržava da se ista održi u 
Domu kulture na Bakarcu, tu su još i udruga „Čenguti“ 
Bakarac, udruga „Stol“ z Kraljevice… Uz izložbu slika, 
prisutni su mogli i zapjevat’ uz mediteranske takte Zorana 
Papića Papeta z Bakarca, te se sjetiti tradicionalnih napjeva 
uz KUD „Lanternu“ z Kraljevice. Nastupili su i KUD 
„Eugen Kumičić“ z Križišća. Inače, toga dana, je i Križišće 
proslavljalo blagdan Presvetog Srca Isusova, tako da se 
more reć’, da je Bakarac, uz Križišće otrpl program „Leto 
va Kraljevici“. Izložbu se je moglo pogljedat’ va naredna tri 
dana.

Tradicionalno se blagdan Svetog Petra i Pavla obilježava na 
Bakarcu 29. lipnja. Toga dana, uz obaveznu Mašu, za mnoge 
je Bakarčane počinjalo ono, pravo leto. Uglavnom, dica su se 
mogla kupat’, bez da ih stariji, krivo, ne daj Bože, pogljedaju. 
Leto je tako i službeno počelo z Petrovun, zadnju subotu va 
misecu, a grupa Trend je zabavljala Bakarčana do kasno va 
noć.

Ni va srpnju se ni mirovalo, iako to možda ‘spočetka sparnog 
i teplog miseca ni tako zgljedalo. MO Bakarac je isposloval 
da se urede tuši na plaži. Prvo je uređen tuš na nekadašnjen 
Hreljansken kupalištu, danas „samo“ Kupalištu, a dva dana 
kašnje i na Melini. To je bilo pred sam kraj miseca. Ipak, ono 
glavno je došlo, zadnjega dana srpnja. Dignute su dve straže 
z nasipa Dobra, i postavljene tamo kadi in i je mesto, va škace 
na Prvoj i na Sridnjoj tuneri. Za onu velu manifestaciju ka 
dolazi sredinom kolovoza, tin činon sve je bilo spremno.

Bakarac - Leto, ko zaprav’, ni još ni počelo
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„Tira Tira“
Zajedničkin naporima, udruga „Tira“, RŠK „Tunera“ 
Bakarac, MO Bakarac, Grad Kraljevica, TZ Kraljevica čine 
to da je ovogodišnja manifestacija TIRA bila najbrojnija i 
medijski najeksponiranija.

Četrtak, 8. kolovoza otpira se izložba „Tunere  i tunersko 
ribarenje – vrime prolazi, tunere  ostaju’’, izložba mriža i 
tradicionalnih ribarskih alata, starih fotografija, te kartulina 
z ribarskog i turističkog  Bakarca. Izložba solidno posjećena, 
naročito zadnjeg dana programa Tire, ali slažemo se svi va 
jednen, more i bolje. Naročito prva dva dana. To će se nastojat’ 
ispravit s kin dodatnin zanimljivin sadržajen sljedeće leto, 
va ken Grad Rika postaje Europskon prijestolnicon kulture. 
Novi izazov i za ‘mići’ Bakarac, ali i prilika da još jedanput 
pokažemo onu našu volontersku parolu na djelu :“Ča mi ne 
moremo, drugi neka ne prova.“

Petak, 9. kolovoza je bila na redu, Mića Tira, manifestacija 
za dicu. Pun pogodak. Uz, to narasla je u odnosu na lani, 
ča je i logično kad se  govori o dječjoj manifestaciji. Pred 
konobun „Portić“ peku se ribe na gradelah, kvartet „Nas 4“ 
svira ispred Konobe Portić.

Subotu, 10. kolovoza, ni bilo „burina, ali sej’dno je Bakarac 
ćapal!“. TIRA počinje već rano ujutro, prvi ulov, uživo 
javljanje va Dobro jutro Hrvatska. Zagrijavanjem atmosfere 
tokom dana, sve skupa kulminira već tradicionalnom 
manifestacijom, 5. po redu, izvlačenjem mriže vele migavice 
pred punom plažom znatiželjnih posjetilaca. Nakon toga, 
slijedi prava Fešta od tune, a okupljene zabavljaju tamburaši 
u starkama, Mejaši. Bakarac obavijen sitnun izmaglicun 
pečene tune nekih davnih, ali ne i zaboravljenih dana, 
sva osjetila delaju, naročito mirisa i okusa, pada i rekord 
posjećenosti neke manifestacije va zadnjih 30tak let. 
Bakarcu se vrnul onaj njegov „dih“, bar na tu jednu večer. 
Va jednen je trenutku bilo oko 2000 ljudi va geografski 
malenon Bakarcu, ki va zimskom prosjeku ima 10-tak puta 
manje stanovniki. Ni na tome stalo, emisija More napravila 
je poseban prilog o manifestaciji TIRA.

Sredu, 14. kolovoza, uoči Vele Gospe, na Križišću, na igralištu 
kod Crikve održana je prva, premijerna „Križišćanska noć“. 
U šest zabavnih igara, odmjerilo se 5 timova. Ekipa MO 
Bakarac ponijela je lentu prvog pobjednika „Križišćanske 
noći“.

Slučajno ili ne, predzadnjeg dana kolovoza, toga petka 
vjutro, jedan je oveći primjerak tune, ki bi po nekadašnjoj 
klasifikaciji bakaračkih ribara, spadal va „velu ribu“, zalutal 
va Bakaračku Valu, na opće iznenađenje svih koji su se va 
ten trenutku zatekli na moru i kraj mora. I onih ki su poslije 
pregledavali na društvenin mrižami, portalimi i novinami. 
Solidan ulov za društvene mriže, nema ča. More se zaključit’, 
da je to bila ona vrsta tune za 21. stoljeće.

Nedilju 15. rujna, va suradnji sa Gradom Kraljevica, KPA 
Adria, RŠK „Tunerom“, udrugom „Tira“, MO Bakarac je va 
organizaciji akcije čišćenja podmorja Bakarca. Izronjen je 
i jedan raritet, jedna vela železna bova, zapravo originalni 
baril glave tunere ki je služil svojoj svrhi tamo negdi do 
sredine 70-tih leta prošloga stoljeća. Zasad, udruga „Tira“ 
je zela brigu o njemu, a nadamo se svi, da će se pronać’ 
sredstva za njegovu restauraciju i izložbu. I bilo bi lipo, baš 

kot naručeno, kao dodatni eksponat izložbi va sklopu TIRE za 
EPK 2020. (op.a)

3. pak Lignjada po redu, održana je, subotu 5. listopada. 
Nastupile su dosad rekordne 22 ekipe, ulovilo se 9,5 kil 
lignji. Vaganje, izbor najveće i najmanje lignje, ki je najviše 
ulovil, održano je va Domu kulture Bakarac.

Nedilju, 13, listopada, Međunarodna gljivarska Udruga 
“Krasnica” z Bakarca održala je izložbu gljiva kadi su izložili 
40-tak vrsta gljiva. Svi prisutni, mogli su, uz pokoju novu 
informaciju, uživati u kotliću i kolačima, koje su pripremili 
postojeći i budući članovi udruge.

Produbile su se spone 
unutar dva mića mesta 
Bakarca i Križišća
Općenito, MO Bakarac surađuje s mještanima i Gradom 
Kraljevica za boljitak mesta. Uz sredstva koje osigurava Grad, 
veliki obol daju sami žitelji Bakarca i njihovi prijatelji ki se 
rado odazovu na raznolike akcije, sudjeluju va organizaciji i 
događanjima kroz leto. 

Uz to, kroz zajedničke akcije i djelovanja, produbile su se 
spone unutar dva mića mesta va sklopu Grada Kraljevice, 
Bakarca i Križišća. Potrebno je naglasit’, da je osnova svega 
volonterska podloga, entuzijazam i lokalpatriotizam. Jedina 
valuta je dobra volja i želja da se neč dobro napravi za mesto 
i ljude va njemu. Nastojanja i napori volontera prepoznati 
su i od strane gradskih vlasti, koje to svekoliko podržavaju. 
Nakon više od dva desetljeća zapuštanja Bakarca, pozitivan 
trend ki datira početkom 2010.-tih nastavljen je va suradnji 
svih bakaračkih udruga (autor ih broji 4 zasad), MO 
Bakarca, TZ-a i Grada Kraljevice, te je primjećen napredak 
i uređenje mesta. Sve je više aktivnih sudionika. Ove je 
godine napravljen svojevrsni iskorak va većini glavnih 
manifestacija, a kvalitetan, predan i dosljedan rad prepoznat 
je i prezentiran na državnoj televiziji, radiju, va novinami, 
lokalnim televizijami, portalimi… Nadamo se, na kraju 
ovog fascinantnog desetljeća za Bakarac ki pomalo obnavlja 
sve svoje tradicije, priča nastavit’ i va razdoblju koje slijedi. 
I da je pred nami, dugo, toplo leto. Leto ko uz se navedeno i 
nabrojano, još zaprav’ ni ni počelo.

„Tira Tira“ Produbile su se spone unutar dva mića mesta Bakarca i Križišća
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Drugi puta u posljednje dvije godine 
Kraljevičani su ugostili predsjednicu Republike
Tekst: Nataša Ružić

Hrvatska predsjednica Kolinda Grabar Kitarović u mjesecu 
srpnju posjetila je Kraljevicu. U društvu gradonačelnika 
Dalibora Čandrlića i zamjenice Paule Vučković obišla je 
kraljevički škver, uvalu Carovo i Dvorac Frankopan. 

Hrvatsku predsjednicu u kraljevičkom su škveru dočekali 
djelatnici gradske uprave na čelu s gradonačelnikom 
Daliborom Čandrlićem i zamjenicom Paulom Vučković, 
“trener svih trenera” Miroslav Ćiro Blažević te dakako 
predstavnici Dalmonta. Vlasnik Dalmonta, Ivan Ivić, 
predsjednicu je upoznao s aktivnostima u najstarijem 
hrvatskom brodogradilištu koje trenutno radi na dvije 
novogradnje za Nacionalni park Krka. 

Predsjednica je obišla i uvalu Carovo gdje ju je dočekala 
Dijana Mihaljević, ravnateljica Županijske lučke uprave 
Bakar- Kraljevica- Kostrena. 

Hrvatska predsjednica 
posjetila Kraljevicu

“Ovo je drugi puta u dvije godine da je predsjednica u 
Kraljevici i sigurno da sam kao gradonačelnik zbog toga 
sretan i zadovoljan jer nam je to velika čast. Još mi je veće 
zadovoljstvo što se imamo za pohvaliti svime što smo 
napravili u ove dvije godine, kao i aktualnim projektima 
poput lučice Carovo i Dvorca Frankopan”, rekao je kraljevički 
gradonačelnik Dalibor Čandrlić. 

Na samom je kraju Grabar Kitarović obišla Dvorac 
Frankopan i njegov Posjetiteljski centar. Umjetnik Nenad 
Petronio darovao joj je svoj rad, a uz članice KUD- a 
Lanterna u opuštenoj atmosferi zajedno su zapjevali svi koji 
su se u dvorcu zatekli.

Hrvatska predsjednica posjetila Kraljevicu
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Tekst: Marijan Jurinčić

Akcija se ove godine proširila i na kraljevičko 
podmorje koje su čistili ronioci KPA Adria, ali 
i njihovi kolege iz Jastrebarskog i Požege te 
ronioci koji su pristigli iz susjedne Slovenije.

Iz mora su izvukli čak 5 tona otpada.

“Zelenoj čistki”, najvećem ekološkom volonterskom projektu 
u Hrvatskoj, u rujnu ove godine odazvale su se brojne 
Kraljevičanke i Kraljevičani, koji su jutro proveli vrijedno 
čisteći okoliš i podmorje novouređene lučice Carovo. 
Najzaslužniji za to su vrijedni volonteri i volonterke svih 
generacija. Na kraljevičku “Zelenu čistku” tradicionalno se 
odazivaju brojni građani i udruge, njih 150 jutro su proveli 
čisteći okoliš!!

“Zelena čistka u Kraljevici se održava već niz godina. 
Odaziv je danas jako dobar što nam je izuzetno drago. Naši 
su građani još jednom pokazali da im je stalo do okoliša i 
uređenja svog grada. Posebno nam je drago da se u akciju 
uključilo mnogo djece, koja od malih nogu pokazuju 
brigu za svoj okoliš”, poručila je zamjenica kraljevičkog 
gradonačelnika Paula Vučković.

Zelena čistka

“Zelenu čistku” su zajedničkim snagama organizirali Grad 
Kraljevica i TZG Kraljevica, uz pomoć Županijske lučke 
uprave Bakar- Kraljevica- Kostrena i Lučke kapetanije, 
a uz logističku pomoć Metisa i Čistoće, a u akciju su se 
uključile i pojedine kraljevičke tvrtke. Organizatori su za 
sve sudionike pripremili okrjepu te zajednički ručak po 
završetku hvalevrijedne akcije.

Zelena čistka
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Iz rada Vlastitog pogona
Postavljeni su spremnici za odvojeno 
prikupljanje otpada, i to jedan spremnik 
volumena 5000 za komunalni otpad i tri 
spremnika volumena 3000 za selekciju.

Tekst i fotografija: Marijan Jurinčić

Aktivnosti Vlastitog pogona u proteklom razdoblju bile su 
usmjerene na pripremu kupališne sezone pa su postavljane 
dvije turističke table u suradnji sa Turističkom zajednicom 
Grada Kraljevice na lokacijama: Oštro kod „Lanterne“ i 
Obala kralja Tomislava - ulaz u „Brodogradilište Kraljevica“. 
Također, zamijenjene su oštećene cerade na svlačionicama 
na plaži na Carovu, a na plažama na Bakaracu postavljena 
su dva potisna tuša od inox-a. Postavljene su i nove košarice 
za smeće od 25 litara u centru Kraljevice, Obala kralja 
Tomislava.

Kako bi korisnici javnog prijevoza autobus čekali na suhom 
i sigurnom mjestu popravljene su oštećene autobusne 
čekaonice i to jedna u Šmriki u Školskoj ulici te u Kraljevici 
na magistrali ispod groblja. Zbog devastacije zamijenjeno 
je i oštećeno staklo autobusne čekaonice u Strossmayerovoj 
ulici kod Nacionalnog centra tehničke kulture.

Od redovnog održavanja izdvajamo da su zbog urušenosti i 
dotrajalosti na Carovu izrađene nove stepenice i podest na 
pješačkoj stazi između zgrada broj 10 i 12 u dužini od 20 
metara. Kako bi pješacima koji koriste pješačku stazu koja 

povezuje ulicu Dražina i Ivana Jakovčića olakšali prolaz, 
montirani su rukohvati na stepenicama u dužini od 30 
metara. Grad Kraljevica je nabavio sav potreban materijal, a 
radove su izveli vrijedni volonteri iz stranke umirovljenika. 

Od većih radova svakako izdvajamo sanaciju dijela urušenog 
kamenog ogradnog zida na groblju Križišće u dužini od 60 
metara.

Nakon provedenog postupka nabave za odabir izvođača 
radova na sanaciji nerazvrstanih cesta na području Grada 
krenulo se na krpanje udarnih rupa i popravak asfaltnog 
zastora na više od 2.600 kvadrata nerazvrstanih cesta. 
Izvođač radova bila je tvrtka Kvarner graditeljstvo d.o.o. iz 
Rijeke, a asfaltirano je ukupno 2775 kvadrata i to 

KRALJEVICA - 930 m2

ŠMRIKA - 500 m2

KRIŽIŠĆE - 1300 m2

BAKARAC - 25 m2

Iz rada Vlastitog Pogona
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Komunalni info 

Tekst i fotografija: Ranko Frka

Sanacija sunčališta Bakarac - krajem rujna završeni 
su radovi na sanaciji pomorskog dobra, odnosno na 
uređenje postojećeg platoa sunčališta u neposrednoj 
blizini luke Bakarac. Izrađena je nova betonska ploča 
sunčališta, postavljen je novi javni tuš, uređen je obalni 
zid te je u potpunosti obnovljen urušeni mulić prema 
platou Dobra. Vrijednost radova iznosi 560.000,00 kn, 
a radove je izvela tvrtka BSK d.o.o. iz Rijeke. Investicija 
je financirana sredstvima Ministarstva mora, prometa i 
infrastrukture Republike Hrvatske.

Na inicijativu članova KUD - a Eugen Kumičić krenulo se u 
osvježenje „Stare škole“ na Križišću koju naš vrijedni KUD 
koristi za svoje probe i redovan rad, a isti su i sudjelovali u 
radovima. Tako su izvedeni limarski radovi i hidroizolacija 
na ravnom dijelu krovne ploče. Umjesto postojećih i 
dotrajalih postavljeni su PVC prozori sa nadsvjetlom u 
prostoriji za održavanje proba, ugrađene prozorske klupčice 
i postavljen klima uređaj. Vrijedni članovi društva su nakon 
izvedenih radova pofarbali prostoriju, a ukupna vrijednost 
navedenih radova je 44 tisuće kuna.

Od većih investicija svakako treba izdvojiti radove na 
izvedbi poluukopanih spremnika u Strossmayerovoj ulici 
na parkiralištu kod Doma kulture i sporta u Kraljevici i 
to jedan spremnik volumena 5000 za komunalni otpad i 
tri spremnika volumena 3000 za selekciju. Spremnici su 
nabavljeni preko KD Čistoća iz sredstava za razvoj, a Grad 
Kraljevica je financirao izradu projektne dokumentacije i 
građevinske radove ugradnje spremnika. Vrijednost radova 
je ukupno 57 tisuća kuna. Radovi su završeni, a spremnici 
za odvojeno prikupljanje otpada će uskoro biti pušteni u 
funkciju!!

Komunalni info
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“Hreljanska plaža” na Bakarcu, lukobran glavnog kupališta Oštro i sunčalište 
glavnog kupališta Oštro, predmet su ozbiljnih zahvata rekonstrukcije i obnove 
u vrijednosti od 1,5 milijun kuna ukupno.

Sanacija lukobrana i sunčališta Oštro - Uz 
sanaciju na Bakaracu istrovremeno su krenuli i radovi 
na obnovi dijela lukobrana Oštro te sanaciji sunčališta 
u kampu Oštro, no zbog početka kupališne sezone 
došlo je do obustave radova te su isti nastavljeni u rujnu 
ove godine. Radi se o sanaciji kaverni na lukobranu, te 
uređenje vanjske školjere i obalnog zida. Na sunčalištu 
se izvode radovi na uređenju betonske ploče, izradu 
novog obalnog zida te uređenje ulaza u more. Radovi 
na obje lokacije će se izvesti do 15. studenog 2019. a 
financirani su sredstvima Ministarstva mora, prometa i 
infrastrukture Republike Hrvatske.

Obnova dijela Randićeve ulice - početkom 
kolovoza završeni su radovi na obnovi dijela Randićeve 
ulice u Kraljevici. Izvođač radova je tvrtka Dinocop d.o.o. 
iz Omišlja. Radovi na sanaciji prometne površine izvedeni 
su zbog učestalih problema s bujicama koje su stvarale 
poplave oko zgrada u neposrednoj blizini te u ulici 
Carovo. Asfaltirana je i Turkovićeva ulica do spajanja sa 
ulicom Rovina u duljini od cca 100 m. Ukupna vrijednosti 
radova iznosi 380.000 kn. 



Kroz mjeru B.2.1. edukativne staze nastoji se podići svijest o 
zaštiti okoliša i stvaranju novih turističkih sadržaja. Izrađen 
je glavni projekt uređenja i trenutno se pripremaju ostale 
potrebne dozvole. Kroz aktivnosti projekta postojeća staza 
u Nerizu će se popločiti, postavit će se sigurnosne ograde. 
Postavit će se urbana oprema, klupe, koševi za smeće, 
odmorišta, info ploče i ostala potrebna infrastruktura. 
Vrijednost projekta je jedan milijun kuna. Natječaj će biti 
objavljen do kraja kalendarske godine. Po dobivanju Odluke 
o sufinanciranju projekt će se provesti u roku od 12 mjeseci. 

Projekt doprinosi regionalnom i lokalnom razvoju 
zajednice, potičući razvoj turizma, rekreaciju, sport i brigu 
za prirodne resurse područja. Projekt utječe i na kapacitet 
i popularizaciju ekologije, edukacije i zaštite ribarstava na 
području Jadrana.

Razvoj gospodarstva, ribarstva, turizam i ekologija su 
glavne vertikale razvoja i održivog upravljanja prostorom. 
Velika je odgovornost očuvanje prirode i okoliša upotrijebiti 
kao ekonomsku vrijednost, tako da ima izravni interes 
u stimuliranju aktivnosti koje idu u smjeru očuvanja 
i uvećavanja te vrijednosti. Grad Kraljevica ima već 
tradicionalno i povijesno usmjerenje na brodogradnju 
i ribarstvo kao osnovne gospodarske grane. Projekt bi 
podigao razinu znanja o ribarstvu i osvijestio potrebu za 
očuvanjem i održivim upravljanjem.

Projekt uređenja Lipice

Ideja pretočena u projektnu dokumentaciju, idejno rješenje, 
glavni projekt te prijava na javni poziv Ministarstva turizma, 
uz uspješnu prezentaciju projekta pred stručnim tijelima 
ministarstva. Gradu Kraljevici dodijeljena je potpora 
temeljem Programa razvoja javne turističke infrastrukture 
u 2019. u iznosu od 388.000 kn za projekt uređenja Lipice. 

Radovi na Lipici početi će uskoro i biti će gotovi prije 
sljedeće sezone!!

Kroz aktivnosti Lokalne akcijske grupe u ribarstvu, a kroz razvojne strategije u ribarstvu, Grad 
Kraljevica se spremio za prijavu projekta ekološko-edukativne staze Neriz.  

Edukativna staza Neriz
Tekst: Dragana Karan Popović
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Edukativna staza Neriz



Projekti

Potpisan Ugovor o 
prijenosu vlasništva između 
Grada i APN-a
Zgrada s osam stanova i tri poslovna prostora 
bi do kraja 2020. trebala “niknuti” u Šmriki.

Tekst: Ana Prodan Mogorović

Ugovor o prijenosu zemljišta između Grada i APN- a 
potpisan je u srpnju ove godine čime kreće realizacija 
provedbenog programa društveno poticane stanogradnje. 
Ugovor, koji omogućuje APN- u izgradnju građevine s 
osam stanova i tri poslovna prostora, potpisali su direktor 
Agencije za pravni promet i posredovanje nekretninama 
Slavko Čukelj i gradonačelnik Grada Kraljevice Dalibor 
Čandrlić. 

“Došli smo do realizacije priče koja je počela prije nekoliko 
godina potpisivanjem predugovora o iskazivanju interesa 
za gradnju POS- ovih stanova u Šmriki. Od tada do danas 
učinili smo znatan posao, na čemu zahvaljujem djelatnicima 
Grada i APN- a. Mi smo kao Grad izgradili pristupnu cestu 
i osigurali zemljište”, naglasio je gradonačelnik Dalibor 
Čandrlić. 

“APN sada ide u pokretanje postupaka javne nabave za 
izvođača radova i nadzornu službu, nakon čega ćemo 
započeti izgradnju. Investicija je vrijedna oko 6 milijuna 
i 100 tisuća kuna, od čega je milijun kuna poticaja. Sama 
gradnja će trajati oko godinu dana”, poručio je Čukelj, 
zahvalivši Gradu na suradnji.

Objekt će imati tri etaže, na prizemnoj etaži projektirana 
su tri poslovna prostora, a na preostale dvije osam stanova. 
Na dvije etaže s po četiri stana, koje su praktički identične, 
projektirane su dvije garsonijere, dva jednosobna, dva 
jedno i pol sobna te dva dvosobna stana. Svaki stan imat 
će pripadajuće spremište i parkirno mjesto, a ispred objekta 
se planira urediti prostor koji će biti budući trg, odnosno 
centar Šmrike.

Dragi gosti iz Banja Luke

Tekst: Paula Vučković

Prijateljstvo između Grada Kraljevice i Banjolučke biskupije 
te biskupa Franja Komarice započelo je 2017. godine, kada 
smo zajedno s našim gradskim predstavnikom u zboru gosp. 
Gordanom Žurgom i HGD Zvijezda Danica otišli u posjet 
biskupu Franju Komarici. Tamo je naša Zvijezda Danica 
održala veliki koncert te pjevala na misi koju je predvodio 
biskup Komarica. Zajedno s biskupom posjetili smo KŠC 
“Blaženi Ivan Merz”. Nakon toga, ugostili smo biskupa u 
Kraljevici i od tada je započela naša suradnja i prijateljstvo. 
Ovo je već druga godina da smo u suradnji s Centrom za 
rehabilitaciju Rijeka ugostili učenike i profesore KŠC u 
Kraljevici te se ovom prilikom zahvaljujem ravnateljici 
Orneli Klevisser Tomašić i njenim djelatnicima na suradnji i 
pomoći. Drago mi je što smo imali priliku ugostiti ih ponovno. 
Učenici su razgledavali Kraljevicu, upoznali naš grad i 
ljude, kupali se na Oštru, družili s lokalnim stanovništvom, 
posjetili su naše programe unutar manifestacije “Leto va 
Kraljevici”, čak i sudjelovali kao natjecatelji. Katolički školski 
centar uči svoje učenike različitih nacionalnosti suživotu, 
miru, toleranciji i prijateljstvu, što je zaista hvalevrijedno. 
Na ovaj način smo se i mi uključili i postali dio te lijepe priče 
koju KŠC i Banjolučka biskupija zagovaraju.
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Tekst: Dijana Mihaljević

Početkom rujna u Kraljevici je održano 
svečano otvorenje luke za javni promet 
Carovo, vrijednog 8 milijuna kuna

Novoizgrađena luka Carovo obuhvaća pet armirano-
betonskih gatova dužine 282 metra i ukupne površine 
od 1.102 četvorna metra sa 110 vezova s vanjske strane i 
mogućnošću priveza 40-tak manjih plovila s unutarnje strane 
gatova. Ukupno ulaganje u pripremu i realizaciju projekta 
uređenja luke Carovo iznosi oko 8 milijuna kuna, od čega 
je 6,3 milijuna kuna osiguralo Ministarstvo mora, prometa i 
infrastrukture, 60 tisuća kuna za projektnu dokumentaciju i 
milijun kuna za izgradnju osigurala je Primorsko-goranska 
županija, a 725 tisuća kuna Županijska lučka uprava Bakar-
Kraljevica-Kostrena.

Uređenjem lučkog bazena Carovo uz povećanje broja 
komunalnih vezova, željela se povećati razina sigurnosti 
za plovila kao i za njihove vlasnike i korisnike koji su 
do uređenja luke plovila privezivali na improviziranim 
privezištima. Jedan dio novouređene luke projektiran je 
na način da se omogući pristup osobama s invaliditetom i 
smanjenom pokretljivošću. Na svim gatovima izvedena je 

LED rasvjeta sa solarnim napajanjem.

Svečanost otvorenja luke održala se u ribarskoj kućici 
ŠRD „Škarpina“, a luku je otvorio ministar mora, prometa 
i infrastrukture Oleg Butković koji je izrazio zadovoljstvo 
još jednim uspješno realiziranim projektom na području 

Primorsko-goranske županije i Grada 
Kraljevice: „Drago mi je što smo uspjeli 
zajedničkim snagama završiti ovaj 
projekt za koji je Ministarstvo izdvojilo 
6,3 milijuna kuna. Po prvi puta uspjeli 
smo za gradnju lučke infrastrukture 
koristiti europska sredstva i dosada smo 
potpisali i ugovorili oko 300 milijuna 
kuna, a ukupno je na raspolaganju oko 
700 milijuna kuna. Ponosan sam što 
smo uspjeli pokrenuti veliki investicijski 
ciklus u čitavu lučku infrastrukturu“.

Zadovoljstvo uređenjem i razvojem 
županijskih luka izrazila je i zamjenica 
župana Marina Medarić: „Drago 
mi je da smo došli do završetka 
ovog značajnog projekta, izgradnje 

komunalnih vezova koji je nemjerljivo važan za građane 
Kraljevice i okolnih krajeva“. 

Županijska lučka uprava Bakar-Kraljevica-Kostrena 
investitor je projekta izgradnje luke Carovo koji potpisuje 
riječka tvrtka Marecon, a izvođač radova je  tvrtka BSK 
commerce također iz Rijeke. Ravnateljica Županijske lučke 
uprave Bakar-Kraljevica-Kostrena Dijana Mihaljević 
istaknula je značaj ovakvih projekata za podizanje kvalitete 
života i komunalnog standarda te turistički i općenito 
gospodarski razvoj Kraljevice: „Uz dovršetak bazena 
Carovo, sanirana je obala ispod ustanove Fortica dok su na 
operativnoj obali u središtu gradske luke izvedeni ormarići s 
priključcima za struju i vodu. Kraljevica je dobila i značajan 
broj nautičkih vezova koji će doprinijeti njezinom nautičkom 
i turističkom razvoju. Dijelom njih, na plutajućem pontonu 
smještenom ispod bolnice upravlja ŽLUBKK, a u funkciju 
su stavljeni  i nautički vezovi koncesionara tvrtke Sky deal 
Marine u podnožju dvorca Frankopan. S ulaganjima u razvoj 
komunalnih vezova idemo dalje jer to je potreba stanovnika 
u svim mjestima uz more. Ishođena je dozvola za nastavak 
dogradnje komunalnih vezova u Črišnjevi, a nastavljamo i 
s izradom projektne dokumentacije za sanaciju pričuvnog 
trajektnog pristaništa u Črišnjevi. Ono što još očekuje 
Carovo je produbljenje jednog manjeg dijela luke kako bi 
se i unutrašnja strana gatova mogla maksimalno koristiti 
i postavljanje dodatnih info tabli s pravilima o redu na 
lučkom području“. 

Carovo je danas uređena luka
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PROJEKT „MOJI PRIJATELJI 

IZ FORTICE“
S nestrpljenjem očekujemo nove prijatelje 
jer je nova školska godina 2019./2020. 
počela i jako se radujemo druženju i novim 
prijateljstvima.

Tekst: Danijela Mihaljević

U sklopu projekta »Moji prijatelji iz Fortice« osmišljen je 
program za unapređenje socijalnog i emocionalnog razvoja 
te socijalnu inkluziju djece predškolskog i školskog uzrasta 
i  korisnika Centra za rehabilitaciju „Fortica“ Kraljevica. Cilj 
je senzibiliziranje zdrave djece za teškoće djece – korisnika 
smještenih u našoj ustanovi, a program predstavlja tip 
obrnute inkluzije i provodi se već petu godinu zaredom. 
Umjesto najčešće fizičke prisutnosti u redovnoj školi 
među svojim zdravim vršnjacima, djeca uključena u 
program sudjeluju u kreativnim druženjima i suradničkim 
aktivnostima koje su primjerene našim korisnicima. Takve 
aktivnosti kod djece jačaju empatiju i razvijaju socijalne 
vještine te potiču iskustveno učenje o problemima djece s 
teškoćama, toleranciju prema različitostima, te prihvaćanje 
drugih i drugačijih. Redovni kontakti i druženja sa zdravim 
vršnjacima nemjerljivo  pomažu našim korisnicima u 
socijalnom i emocionalnom razvoju. 

Nositelj programa je Centar za rehabilitaciju Fortica, a 
partneri u provođenju su Centar za odgoj i obrazovanje 
Rijeka, Dječji vrtić »Orepčići« iz Kraljevice i Osnovna škola 
»Kraljevica«. Svrha programa je provedba strukturiranih 
zajedničkih aktivnosti i učenja, korisnika Centra i djece koja 
redovito pohađaju vrtić i školu u školskoj godini 2018./2019., 
od rujna do lipnja (27 učenika i 2. i 7. razreda Osnovne 
škole Kraljevica, 19 djece mješovite vrtićke skupine, te 25 
korisnika Centra za rehabilitaciju Fortica).

U protekloj školskoj godini održano je 15 radionica u 
kojima djeca predstavljaju sebe, a njima se predstavlja 
ustanova sa svojim korisnicima i djelatnicima. Učenicima  
su također predstavljena zanimanja: psiholog, rehabilitator, 
radni terapeut, fizioterapeut i medicinska sestra. Svi 
sudionici su uživali  i u likovno – kreativnim radionicama s 
različitim prigodnim temama,  kao i sportskim radionicama 
sa prikazom vježbi koje se koriste u sportskom programu  
MATP-a. 

Bilježimo pozitivne rezultate o čemu svjedoče i evaluacije 
programa na kraju školske godine. Sve radionice usmjerene 
su na prenošenje znanja o potrebama djece s teškoćama u 
razvoju, učenje novih tehnika neverbalne komunikacije, 
osnaživanje  građanskih kompetencija, te smanjenje 
predrasuda prema osobama s invaliditetom. Našim 
korisnicima sudjelovanje u programu  pomaže u razvoju, 
jača im samopoštovanje, te unapređuje vještine neverbalne 
komunikacije s vršnjacima.
Na kraju školske godine održana je zajednička priredba u 
našem Centru u koju su pripremili svi sudionici u projektu.

PROJEKT „MOJI PRIJATELJI IZ FORTICE“



Novo ruho
srednjovjekovnog 
Dvorca Frankopan

Tekst: Antonio Linić

Dovršena je obnova fasade, a ono što slijedi je 
uređenje okoliša Dvorca.

Nakon što su skinute skele s dvorca Frankopan, simbol 
Kraljevice zasjao je u novom ruhu. U uređenje fasade 
investirano je gotovo šest milijuna kuna, a prethodno su 
uređeni posjetiteljski centar i sanitarni čvor u sklopu dvorca. 
Obnova dvorca je proces koji traje godinama, a izvodi se 
korak po korak i stajati će ukupno 20 milijuna kuna.

Konzervatorsko-restauratorski radovi na 
kamenoj plastici stupova Dvorca

U rujnu je potpisan ugovor o izvođenju konzervatorsko-
restauratorskih radova na kamenoj plastici stupova prvog 
kata dvorca Frankopan u vrijednosti od gotovo 370 tisuća 
kuna. Izvor financiranja su sredstva koje je Ministarstvo 
kulture putem javnog poziva dodijelilo Gradu Kraljevici za 
obnovu dvorca. Grad Kraljevica prijavio se i na javni poziv 
Ministarstva kulture za 2020. godinu te zatražio sredstva za 
nastavak uređenja atrija dvorca Frankopan te konzervatorski 
elaborat za obnovu Kaštela Zrinski.

Uređenje okoliša Dvorca Frankopan

Puno veći korak u obnovi dvorca je uređenje okoliša dvorca 
Frankopan vrijedno više od deset milijuna kuna. Radovi 
će krenuti uskoro. U tijeku je odabir izvođača radova, a u 
međuvremenu je odabran i stručni nadzor nad radovima. 
Obzirom da je nedavno rok za završetak projekta produžen 
do veljače 2021. godine, bit će dovoljno vremena za 
kvalitetno izvođenje radova.

Uređenje okoliša dvorca obuhvaća rušenje i iskope 
postojećih potpornih zidova, demontažu i zbrinjavanje 
elemenata rasvjete dvorca i drugog, izradu novih armirano 
betonskih potpornih zidova, uređenje ulaznog platoa 
zaobljenim sječenim šljunkom, uređenje pješačkih staza 
i terasa zaobljenim šljunkom sijanjem ekstenzivne livade 
i sadnjom bilja. Radovi obuhvaćaju i sanaciju ogradnih 
zidova parcele dvorca te rasvjetu okoliša i pročelja dvorca.

Na sjeveroistočnom ulaznom dijelu okoliša bit će postavljena 
ulazna rampa s pješačkom stazom te stepenice. Između 
potpornih zidova bit će formirana zelena terasa, postojeća 
stabla bit će zadržana, a plato će biti popločen u skladu s 
postojećom konfiguracijom terena. Na sjeverozapadnom 
dijelu bit će napravljena pješačka staza sa zaobljenim 
šljunkom i bit će posađena dodatna stabla, a na jugozapadnom 
dijelu bit će pješaka staza od betonskih elemenata koja se 
na južnom uglu dvorca nastavlja na čeličnu konstrukciju 
balkona. S obje strane prolaza bit će saniran ogradni zid, 
a uz njega će biti postavljen edukacijsko informacijski 
zid od čeličnih ploča- corten.  Na jugozapadnom dijelu 
će zaobljenim šljunkom biti popločena gornja terasa, uz 
rub će biti čelična pergola, suhozidi terasa prema moru 
bit će sanirani i dozidavani srušeni dijelovi, a na terasama 
će biti posađeno bilje. Portal stepenica prema moru bit će 
obnovljen prema povijesnom predlošku, a na stepenice će 
biti dodana čelična konstrukcija- paviljon. Okoliš dvorca 
bit će osvijetljen LED reflektorima na obodno postavljenim 
kandelabrima i podno. Za zelene površine bit će napravljen 
sustav natapanja po sistemu kap-po-kap. 

Uređenje okoliša dvorca provodi se u sklopu Projekta 
„Kulturno turistička ruta Putovima Frankopana“, u kojem je 
Grad Kraljevice jedan od partnera. Temeljem javnog poziva 
Ministarstva regionalnog razvoja i fondova EU-a „Priprema 
i provedba Integriranih razvojnih programa temeljenih na 
obnovi kulturne baštine“ u okviru operativnog programa 
Konkurentnost i kohezija 2014.- 2020., projekt je pozitivno 
ocijenjen te je potpisan ugovor o sufinanciranju projekta 
sredstvima EU fonda za regionalni razvoj. 
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Kraljevica dobila dvije

„pametne klupe“
Tekst: Dragana Karan Popović

Osim za sjedenje i odmor klupa može puniti 
mobitele i omogućava korištenje Interneta

Prijavom na Javni poziv za prijavu kapitalnih projekata 
razvoja turizma, iz proračuna Primorsko-goranske županije 
osigurali smo 30.000 kn pomoći za postavu pametnih klupa 
u Gradu Kraljevici. Ukupna vrijednost projekta je 60.000 
kn. Postavljene su dvije pametne klupe na šetnici na Oštru. 
Jedna je postavljena kod rta Lipica, a druga je postavljena 
na samoj šetnici prije ulaza u kamp.  Klupa funkcionira 
kao bežični punjač za napredne mobilne uređaje kao što 
su novi modeli Samsunga i iPhonea, integriran u poklopac 
od akrilnog stakla, a istodobno nudi dva uobičajena USB 
priključka, zajedno s Wi-Fi pristupnom točkom. Ideja da 
prolaznici mogu odmoriti noge, napuniti svoj mobilni 
uređaj i povezati na superbrzi internet. Klupa je dužine 144 
cm i širine 55 cm. Izrađena je od toplocinčanog čelika u 
kombinaciji sa kaljenim staklom. Jačina solarnih panela je 
110 W. Jačina baterije je 72Ah, 2 USB punjača i 2 bežična 
punjača. Po noći je upaljeno ambijentalna LED rasvjeta.

Uz sve pogodnosti koje pametna klupa u ovo moderno 
vrijeme pruža, vizualno uljepšava okoliš šetnice, podiže 
turistički standard i dobra je za okoliš jer koristi energiju 
sunca.

Uz pametnu klupu na Lipici je postavljen  turistički totem u 
obliku sunca. Odlična je pozicija za fotografiranje i čuvanje 
uspomene za Leto va Kraljevici.

F O T O S U N C E 

Zamjenica gradonačelnika 
Paula Vučković naglasila 
je da smo Oštru-Lipica 
postavili fotosunce koje 
je ujedno i dio logotipa 
naše manifestacije “Leto 
va Kraljevici”. Nakon što je 
osmišljen dizajn fotosunca 
u suradnji s Darjom Gudac, 
tvrtka QBen ga je izradila 
i postavila. Ideja za izradu 
ovog logotipa proizašla 
je iz poznate izreke da je  
ljepota u očima promatrača. 
Upravo radi cjelokupne 
manifestacije „Leto va 
Kraljevici“ i sadržajnosti 
koju manifestacija pruža 
izrađen je ovaj oblik koji 
neke asocira na sunce 
(s obzirom da se radi o 
ljetnoj manifestaciji), odnosno na zupčanik ili kotačić koji 
simbolizira raznolikost, sadržajnost manifestacije i svih 
„kotačića“ koji se trebaju pokrenuti kako bi se nešto postiglo 
i napravilo, a to je upravo ono što radimo svi zajedno…
pokrećemo kotačiće. Također, taj zupčanik ili mali kotačić 
mogu biti i ljudi, jer svaki kotačić, odnosno svaki čovjek je 
pokretač. Fotosunce je odmah postalo prava atrakcija. Ono 
se može rotirati, tako da si svatko može prilagoditi pozadinu 
za fotografiju koju sam želi. S jedne strane sunca nalazi 
se natpis „Pozdrav iz Kraljevice“, dok je sa druge strane 
otisnut logo „Leto va Kraljevici“. Osim samog fotografiranja 
i predivne razglednice iz Kraljevice koju možete poslati, 
fotosunce promovira našu manifestaciju “Leto va Kraljevici” 
koja je svake godine sve sadržajnija te se polako valorizira na 
pravi način, kao jedna poznata i prihvaćena manifestacija. 
Fotosunce je jedinstven proizvod koji će od sada krasiti 
Oštro i Rt Lipicu. Nadamo se da će se svidjeti građanima 
i gostima te da će se rado fotografirati i slati razglednicu iz 
Kraljevice. Pozdrav iz Kraljevice! 
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Razvoj novih proizvoda 
brodogradilišta Dalmont 
d.o.o. iz Kraljevice
Inžinjerski tim Dalmonta s vanjskim 
suradnicima odradio je zanimljiv projekt 
brodova na električni pogon. Ekološki 
prihvatljiva prometna rješenja su trend u 
svijetu brodarstva, stoga brodogradilište 
Dalmont i iduće projekte razvija u tom smjeru.

Tekst: Izabela Linčić Mužić
Fotografije: Ranko Frka
Dalmont d.o.o. je odabran kao najpovoljniji ponuditelj 
u otvorenom postupku javne nabave velike vrijednosti 
naručitelja JU Nacionalni park Krka. Ugovor o javnoj nabavi 
dva identična turistička putnička broda na električni pogon 
potpisan je polovicom veljače 2019. godine te se započelo 
s gradnjom sukladno hodogramu gradnje i isporučilo u 
predviđenom roku početkom listopada. Projekt je za NP 
Krka sufinancirala europska unija iz Europskog fonda  za 
regionalni razvoj, Operativni program konkurentnost i 
kohezija, a projekt je uspješno odrađen u vrlo kratkom 
roku. Obzirom na prethodnu uspješnu suradnju, projektnu 
i radioničku dokumentaciju radila je riječka tvrtka Navis 
Consult d.o.o.

Tehničke karatkteristike
Katamarani namijenjeni za plovidbu zaštićenim vodama 
izgrađeni su  u cijelosti od aluminija visoke kvalitete i 
čvrstoće. Isporučeni su NP Krka početkom listopada. 
Ploviti će na Visovačkom jezeru Nacionalnog parka 
Krke s kapacitetom 50 putnika i 2 člana posade. Cilj ovog 
projekta je razvoj potpuno električnog putničkog broda 
s autonomijom plovidbe od minimalno 8 sati pri brzini 
krstarenja na punom gazu max 7,5 čvorova . Ono po 
čemu se katamarani ističu su visoko razvijene litij-ionske 
baterije, elektro motori te solarna elektrana smještena na 

krovnoj konstrukciji koja će za vrijeme 
ljetnih mjeseci osigurati dodatnu 
autonomiju od 10 sati. Za postizanje 
brzine krstarenja od 7,5 čv zaduženi 
su elektro motori s permanentnim 
magnetima visoke učinkovitosti, 
snage 2 x 12.5kW. Maksimalna brzina 
krstarenja na punom gazu broda iznosi 
7.5 čv. Litij-ionske baterije ukupnog 
kapaciteta 40 kWh osiguravaju više 
no dovoljno energije za 8 sati plovidbe 
uz maksimalnu dubinu pražnjenja 
baterija od 75% te veliki životni vijek 
od +15 godina. Električni putnički 
brodovi poput ovih zasigurno imaju 
svijetlu budućnost te je interes za 
njima u postepenom porastu kako za 
morski tako i riječni (jezerski) promet. 
Važna značajka ovog katamarana je 
vrlo dobar ekološki utjecaj na okoliš 
kojeg ostvaruje energija dobivena iz 
obnovljivih izvora energije, odnosno 
solarne elektrane ukupne instalirane 
snage od 7.5 kW- naglasio je voditelj 

projekta Robert Miletić mag. ing.el.,Voditelj elektro odjela 
Dalmonta d.o.o.

Suradnja  Dalmont brodogardilišta 
d.o.o. s podizvoditeljem Inmel 
d.o.o.iz Kostrene na projektu
Na upit brodogradilišta Dalmont d.o.o. za izradu brodice s 
pogonom na baterije i solarne panele, prihvatili smo izazov 
jer nas novo znanje i tehnologije uvijek najviše motiviraju. 
Kao i na dosadašnjim projektima elektropropulzija, 
projektni zahtjev postavili smo na visok nivo s obzirom 
na sigurnost pogona i kontrolu izvora energije. Rezultat je 
potpuno redundantni sustav u propulziji brodice, baterijama 
i solarnim panelima uz potpunu kontrolu upravljanja 
raspoloživom energijom. Korištene tehnologije poput 
sinkronih motora s permanentnim magnetima, frekventnih 
pretvarača, istosmjernih pretvarača, solarnih panela i 
litijskih baterija čine ovu brodicu pravi mali “tehnološki 
dragulj”. Navedena tehnologija i rješenja nadilaze potrebe 
brodice i primjenjiva su na ostalim vrstama brodova. Radi 
se o sustavu i uređajima koji omogućuju snage do 1MW, te 
bih mogao reći da smo spremni za veliki brod!! – naglasio je 
direktor Inmela d.o.o. gospodin Zoran Mužić. 
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Uspješan
OPG Lucić
Tekst i slike: Anto Ravlić

OPG Susanne Lucić svoju 
poljoprivredno-turističku priču gradi 
na farmi magaraca. Prodaju mlijeko 
koje pomaže kod bronhitisa, astme 
i upala, a turisti vole ići na pašu s 
magarcima, hrane ih i daju im imena.

Među devet obiteljskih poljoprivrednih 
gospodarstava koja su putem natječaja 
LAG-a Vinodol dobila milijun kuna 
potpore ističe se OPG Susanne Lucić 
iz Šmrike. Kolege iz OPG-ova dobile 
su sredstva za pčele, smokve, maslinu, 
grožđe, Susanne Lucić poticaje je 
dobila za svoju farmu magaraca.

“Odlučili smo djeci kupiti ljubimca. I odlučili da ne bude 
standardan izbor, otišli u Gorski kotar i kupili pule od sedam 
mjeseci. Tako je krenulo, a danas pridonosimo očuvanju 
vrste, makar nismo bili svjesni toga kad smo krenuli”, vraća 
se Susanne na početak posla s magarcima.

Magarca nije jednostavno naći, primorsko-dinarski magarac 
je ugrožen i zaštićen. U Hrvatskoj ih je svega 2.700. Više od 50 
posto živi svoj magareći život u Dalmaciji. U Istri je popisan 
141 primorsko-dinarski magarac, a u Primorsko-goranskoj 
županiji tek 41. Lucići su imali četiri magarca, kroz projekt 
s LAG-om su već kupili sedam, a na kraju projekta farma u 
Šmriki imat će 16 magaraca. Naime, šmrički OPG sredstva 
će iskoristiti za povećanje stada magaraca, kupnju mobilnih 
objekata za skladištenje te kupnju mehanizacije i opreme za 
čuvanje stada.

Posebno hvale suradnju s LAG-om Vinodol. “Ekipa iz 
LAG-a je susretljiva, kooperativna, a i konzultantica je dobro 
odrađivala posao. Nemamo što reći osim da smo zadovoljni”. 
Svako od devet gospodarstava iz Kraljevice, Vinodolske 
općine te Bakra i Novog Vinodolskog dobilo je bespovratnih 
112 tisuća kuna. Radi se o prvom natječaju LAG-a Vinodol 
iz Lokalne razvojne strategije LAG-a “Vinodol” 2014.-

2020. odnosno o provedbi Mjere 1.1.3. “Razvoj i održivost 
malih poljoprivrednih gospodarstava” u sklopu Programa 
ruralnog razvoja RH 2014.-2020. I napomena da LAG 
Vinodol pokriva spomenute jedinice lokalne samouprave te 
općine Čavle i Kostrenu iz kojih se u ovoj rundi nitko nije 
prijavio za poljoprivredne poticaje. Kupci na farmu dolaze 
iz bliže okolice ali i iz udaljenijih krajeva, iz Kraljevice, 
Jadranova, Dramlja, Like, Lošinja, Karlovca. Najudaljeniji su 
oni s otoka Paga. Imamo zaista dobre povratne informacije 
od ljudi koji kupuju naše magareće mlijeko”, priča Susanne 
te niže još zanimljivosti o mlijeku koje se pakira u ambalažu 
od decilitra i nikako ne grije prije konzumacije jer tada gubi 
ljekovita svojstva. 

Farma magaraca u Šmriki sve je češće domaćin vrtićima 
i školama. “Djeca su oduševljena. Malo im pričamo o 
magarcima, malo ih hrane. Na farmi imamo i koze, zečeve 
i kokice, a možete zamisliti kakav je to doživljaj za djecu”, 
pričaju Lucići. Proizvod broj dva na farmi magaraca je 
turizam. Naime, Lucići su iznajmljivači i često su upravo 
magarci magnet za obitelji s djecom.

Gospodarstvo
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Uspješan OPG Lucić



Tekst: Paula Vučković

Ove godine imali smo dugo i bogato ljeto, našim posjetiteljima 
ponudili smo više od 20 raznovrsnih programa koji su bili 
dio manifestacije „Leto va Kraljevici 2019“. Također u sklopu 
manifestacije imali smo različite programe „Kraljevačkog 
kulturnog leta“. KKL smo otvorili u slavljeničkom tonu, 
nastupom HGD „Zvijezda Danica“ koje je ove godine 
proslavilo 125 godina postojanja i neprekidnog rada te je 
time jedno od najstarijih glazbenih društava u Hrvatskoj, 
a KKL zatvorila je KUD „Lanterna“ koja je ove godina 
proslavila 10 godina rada. U međuvremenu slušali smo 
izvrsnog Đanija Stipaničeva, pjevačku divu Radojku Šverko, 
razne klape, jazzere te uživali u izvrsnim komedijama Ri 
Teatra i Teatra Exit. Jednu od predstava Ri Teatra premjestili 
smo sa uobičajene pozornice na onu Šmričku. Nesvakidašnji 
ambijent, sportsko igralište taj dan pretvorili smo u kazališnu 
pozornicu i oduševili se. U zabavnom dijelu manifestacije 
tradicionalno smo održali feštu za Petrovu, ribarsku feštu, 
Tira-Tiru na Bakarcu uz zabavne „Mejaše“ i Dagnjadu 
na rivi. Imali smo čast ove godine u suradnji s Armadom 
organizirati spektakularnu „Oluju na Kvarneru“ koja je 
svake godine sve bolja i posjećenija, nakon paljenja baklji na 
Krčkom mostu zabavu smo nastavili na rivi u Kraljevici gdje 
nas je zabavljao Jasmin Stavros. 

U suradnji s MO Križišće prvi 
put smo na Križišću organizirali 
Križišćansku noć te ćemo po svemu 
sudeći nastaviti s tom praksom i u 
buduće. Osim spomenutih novosti, 
novost ovogodišnje manifestacije bili 
su etno camping nastupi u kampu 
Oštro gdje su nastupala naša domaća 
kulturno-umjetnička društva.

Svi programi su ove godine bili 
jako dobro posjećeni, naši građani, 
ali i dragi gosti i prijatelji okolnih 
mjesta prepoznali su vrijednost 
naše manifestacije i rado se odazvali 
pozivu. I to je ono najvažnije, 
Kraljevica se probudila i manifestacija 
je dobila pozornost kakvu zaslužuje. 

Kraljevica, Šmrika, Bakarac i Križišće 
zračili su energijom “Leta”, jer se je 
manifestacija ove godine proširila na 
sva naša mjesta.

Veliki broj naših građana svojim dolaskom sudjelovao je 
u ovoj predivnoj manifestaciji koja pomalo dobiva obrise 
prave i priznate manifestacije, onakve kakvu i zaslužujemo. 
Nastojat ćemo zadržati tempo i korak koji smo uhvatili, 
veliki odaziv i pozitivne reakcije posjetitelja  potvrda su da 
smo na pravom putu. Koristim ovu priliku da se još jednom 
zahvalim svima koji su dali svoj doprinos manifestaciji. 
Zahvale sponzorima koji su nas pratili, a oni su: INA, BSK 
commerce d.o.o., Jadran hoteli d.d., BM gradnja, Suza Adria, 
Infoprojekt d.o.o., i Erste bank.  Medijski su nas podržali kao 
i uvijek do sada: Pomorski Radio Bakar, Ri prsten, Kanal Ri, 
Tunera info i Novi List.  

VIDIMO SE I K LETU!

„LETO VA KRALJEVICI 2019“ 

Sigurni smo da je svaki posjetitelj pronašao nešto za sebe, 
programi su bili raznovrsni i prilagođeni svakoj dobi. Zabavljali 
smo se, smijali gledajući urnebesne komedije, uživali slušajući 
klape, kudove, klasičnu glazbu, družili se i 
uživali u ribljim delicijama...
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Manifestacije

Prijateljstvo Kraljevice i 
Hrvatske ratne mornarice
Tekst: Ana Prodan Mogorović

U susret „Letu“ koncert je održala Klapa Sveti 
Juraj koja se u Kraljevicu vratila, ovog puta s 
orkestrom Hrvatske ratne mornarice i najavila 
ovogodišnje “Leto va Kraljevici”. 

“Ovdje smo bili prije dvije godine, povodom blagdana 
Svetog Nikole i stvorilo se jedno prijateljstvo između nas 
i Kraljevice. Željeli smo se vratiti i napraviti lijepi koncert 
s našim orkestrom Hrvatske ratne mornarice, koji je ovdje 
prvi puta. Kraljevica to kao grad koji baštini stoljetnu 
tradiciju pomorstva i kulture definitivno zaslužuje. Raduje 
nas ova ugodna večer, lijepo druženje u pjesmi i zajedništvu”, 
poručio Marko Bralić, zapovjednik klape Sv. Juraj HRM.

Klapa Sveti Juraj i orkestar Hrvatske ratne mornarice 
kraljevičkoj su se publici predstavili koncertom u kojem se 
našlo ponešto za svačiji ukus. U šarolikom repertoaru bilo je 
tradicionalnih dalmatinskih klapskih pjesama, pop obrada 
i domoljubnih skladbi. Poseban pljesak publike zaslužio je 
trinaestogodišnji Viktor Čandrlić, koji se odazvao pozivu s 
pozornice te, na oduševljenje okupljenih, s klapom zdušno 
zapjevao “Vilo moja”.

11. izdanje Balinjerade
Tekst i slike: Klaudio Vrančić

“Va Črišnjevoj maloj vali opet si smo se našli, va čast 
od balinjere staro društvo videli”. Opjevana je Prdelina 
Balinjerada danas dočekala svoje 11. izdanje.

Va maloj se vali okupilo tridesetak sudionika koji su se na 
maštovitim vozilima s kugličnim ležajevima, popularnim 
karetima, spuštali do mokrog cilja. Atraktivna su 
slijetanja u more okupljeni nagradili salvama smijeha. 
Za posjetitelje željne avanture, koji su u Črišnjevu stigli 
nespremni, organizatori su pripremili karete, a na samom 
su kraju uz pomoć žirija nagradili najuspješnije sudionike. 
Pehar je tako dobio najmaštovitiji karet, a prva tri mjesta 
u kategorijama: najbolja ekipa, najbolji pojedinac i 
najbolji skok, na najluđoj su Balinjeradi nagrađena 
zlatnim, srebrnim i brončanim medaljama. Fešta se 
nakon natjecanja nastavila uz Maestral band i bogatu 
ugostiteljsku ponudu.

Likovna izložba Petrova 2019.
Deseta izložba likovnoga 
stvaralaštva
Tekst: Milan Bauk

Povodom blagdana “Petrova“ u Bakarcu po deseti puta okupili 
su se zaljubljenici likovne umjetnosti te izložili slike s motivima 
našega kraja u tehnici akvarel, akril, tempera, ulje na platnu i 
pastel. Ove godine svoje radove predstavilo je 18 slikara sa 74 
slike.Tijekom ovih deset godina svoja djela izložilo je ukupno 
140 slikara i predstavili su se sa 584 slike. Pogled na izložbu 
bio je dovoljan kako bismo shvatili da nije riječ o amaterima. 
Razlika među generacijama i izlagačima dokaz je da među 
nama žive i živjet će uistinu prave umjetničke duše.

Različite tehnike i motivi velika su preokupacija, a u svojim 
su ih djelima iskazali: Milan Bauk, Marijana Beljan, Smilja 
Burić, Đurđica Buza, Adriana Giljača, Danijel Jakovčić, 
Jadranka Kučan, Danijela Manestar Galler, Blaženka 
Marinović Krivičić, Damjan Mendrila, Boris Mohorić, Elda 
Persi-Filipović, Nika Pjacun, Smiljan Polić, Vladimir Pravći, 
Dorette Turina, Maša Uravić i Ljiljana Zebec.

Osnivačima i aktivnim učesnicima unutar jubilarnih deset 
godina dogradonačelnica Grada Kraljevice, Paula Vučković, 
u znak potpore za veliki rad i za ubuduće, uručila je priznanja: 
Milanu Bauku, Marijani Beljan, Smilji Burić, Jadranki Kučan, 
Dorijani Stefani i Tihani Welle.  Mjesni odbor Bakarac- 
Udruga Čenguti u organizaciji gospođe Elizabete Golob-Beti 
upriličila je lijep kulturno-zabavni program. Nastupili su: 
KUD Lanterna Kraljevica, KUD Eugen Kumičić Križišće, 
Zoran Papić Pape te mala recitatorica, Bakarčanka, Irina 
Tralić. Program su vodili Tihana Welle i Milan Bauk. Likovni 
slikar Vladimir Pravći dao je dobru kritiku: “U lijepom 
okruženju, komuniciranjem o djelima umjetnika završila je 
ova deseta jubilarna izložba.“

Prijateljstvo Kraljevice i Hrvatske ratne mornarice Likovna izložba Petrova 2019.11. izdanje Balinjerade
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Kraljevački vatrogasci treći put 
zaredom ostvarili plasman na 
državno natjecanje
Tekst: Alen Randić

U Kostreni na stadionu Žuknica 13. listopada 
održano je Županijsko natjecanje za vatrogasce 
koje je bilo ujedno i izlučno za Državno natjecanje 
koje će se iduće godine održati u Varaždinu. Na 
natjecanju je sudjelovala i ekipa DVD-a Kraljevica 
koja se natjecala u kategoriji „B“ (svi članovi preko 
30 godina). Zanimljivo je istaći da su kraljevački 
vatrogasci napravili drugu najbržu vježbu gledano u 
svim kategorijama i najbržu u svojoj konkurenciji, ali 
su zbog manje startnih bodova na starost ekipe na 
kraju osvojili srebro iza DVD-a Delnice sa samo jednim 
bodom zaostataka. Tim plasmanom ekipa DVD-a 
Kraljevica ostvarila je svoj treći uzastopni odlazak na 
Državno prvenstvo (nakon 2012. u Zadar i 2016. u 
Pulu) te je potvrdila kontinuitet dobrih rezultata koje 
kraljevački vatrogasci ostvaruju već cijelo desetljeće, 
a koji su rezultirali i brojnim osvojenim trofejima 
kojih će, nadamo se, biti i u budućnosti. 

12. HUMANITARNI TURNIR 
„HEROJI KORNATA“

Ove godine organizator DVD Kraljevica je 
odlučio sva prikupljena sredstva donirati 
svojem kolegi Kristijanu Slunjskom iz DVD-a 
Kabal u Zagrebačkoj županiji, koji je nedavno 
u požaru izgubio kuću i u trenu s cijelom 
svojom mnogobrojnom obitelji (supruga, 
djeca i roditelji) ostao bez ičega. 

Tekst: Aleksandar Kružić

Povodom 12. godišnjice tragedije stradavanja vatrogasaca 
na otoku Kornatu, održalo se 12. izdanje jednog od 
najdugovječnijih natjecanja u Kraljevici pod imenom 
„HEROJI KORNATA“, a od ove je godine po prvi puta 
održano natjecanje vatrogasne djece u vježbi sa brentačama.  
Turnir je u početku bio zamišljen kao malonogometni, 
potom u brzom spajanju usisnog voda, da bi od ove godine 
postao mjesto okupljanja djece u dobi od 6-12 godina, što 
se je pokazalo kao pun pogodak s obzirom da je turniru 
prisustvovalo 200-njak djece iz cijele županije i šire. 

Okupilo se 17 ekipa u muškoj i ženskoj konkurenciji, a 
nastupili su DVD-a Kraljevica, San Marino, Sušak, Zlobin, 
Senj, Vrata, Halubjan, Lokve, Klana i Škrljevo.  

U muškoj konkurenciji najbrži su bili iz DVD-a Halubjan, 
ispred ekipe DVD-a Lokve, a treći su bili članovi DVD-a San 
Marino, dok su kod vatrogaskinja slavile djevojke iz DVD-a 
Lokve ispred ekipe DVD-a Vrata, a treće mjesto osvojile su 
DVD Sušak. 

U zabavnom dijelu turnira ekipe su se natjecale u brzom 
spajanju vatrogasnih cijevi, te brzom pronalaženju vida 
i matica različitih dimenzija te njihovom uparivanju. 
Ove godine organizator DVD Kraljevica je odlučio sva 
prikupljena sredstva donirati svojem kolegi Kristijanu 
Slunjskom iz DVD-a Kabal u Zagrebačkoj županiji, koji je 
nedavno u požaru izgubio kuću i u trenu s cijelom svojom 
mnogobrojnom obitelji (supruga, djeca i roditelji) ostao bez 
ičega. 

Zahvaljujući natjecateljskim ekipama i mnogobrojnim 
sponzorima prikupljeno je 12.000 kn,  a iznos će se utrošiti 

za kupnju potrebnog građevinskog 
materijala za izgradnju nove kuće 
ili kupovinu namještaja. Tijekom 
svih dosadašnjih izdanja turnira 
ukupno je prikupljeno  242.000 
kuna koji su bili donirani potrebitim 
pojedincima kao i medicinskim 
ustanovama. Na kraju je uslijedila 
dodjela priznanja najuspješnijima 
od strane dogradonačelnice 
grada Kraljevice Paule Vučković 
i ravnateljice dječjeg vrtića 
„Orepčići“ iz Kraljevice. Prijelazni 
pehar ukupnim pobjednicima, ženskoj ekipi DVD-a Lokve, 
uručio je predsjednik DVD-a Kraljevica Aleksandar Kružić.  
Nakon natjecanja nastavilo se je druženje svih natjecatelja, 
njihovih voditelja, roditelja i organizatora uz nezaobilazni 
roštilj. DVD Kraljevica se ovim putem želi zahvaliti svima 
koji su pripomogli održavanju ovogodišnjeg natjecanja, 
uz poziv za ponovno druženje na 13. izdanju „HEROJA 
KORNATA“ iduće godine.

12. HUMANITARNI TURNIR „HEROJI KORNATA“ Kraljevački vatrogasci treći put zaredom ostvarili plasman na državno natjecanje
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Udruge

Iz rada Međunarodne gljivarske 
udruge 

„KRASNICA – RUSSULA“ – BAKARAC

Tekst: Tita Golubić

Međunarodna gljivarska udruga „KRASNICA – 
RUSSULA“ – BAKARAC, održala je izložbu gljiva u 
Kraljevici 6. i 7. listopada, te izložbu u Bakarcu, 13. 
listopada 2019. , sa željom da gljive približe građanstvu, 
a posebno djeci. Na izložbama koje su bile poprilično 
posjećene izloženo je puno vrsta gljiva, među kojima je 
bilo puno vrsta otrovnih, kao npr. zelena pupavka, olovasta 
rudoliska, muhara i smeđa muhara. Članovi udruge veliku 
pažnju posvećuju 
edukaciji najmlađih 
podučavajući ih o 
gljivama i njihovim 
svojstvima, o 
razlikovanju jestivih 
od otrovnih.

Okupljanje gljivara 
odvija se svaki 
ponedjeljak u 19,00 
sati u Domu u 
Bakarcu, gdje se 
mogu obratiti za 
identifikaciju ubranih 
gljiva, uz priliku za 
učenje i upis novih 
članova u Udrugu.

Dani zahvalnosti

Tekst: Smiljka Ostović 

Početkom listopada,  kad ruj počne ukrašavati okoliš 
plamenim bojama, kad duljina noći počne smirivati žegu 
dana, evo nam darova prirode koja rodi – nagrađuje obiljem 
plodova, evo radosti koja za uloženu strpljivost daje nagradu.

Čovjek i priroda se vesele „feštaju“, a „fešta“ se zove ili Jesen 
u Lici, ili Bela nedilja, ili ... ili ...

Postalo je tradicija da Kulturno umjetničko društvo 
„Eugen Kumičić“ nastupa na višednevnoj i međunarodnoj 
manifestaciji u Gospiću, Jesen u Lici, prve subote u 
listopadu. To je druženje s prijateljima u velikom šatoru 
koji prekriva Trg dr. Ante Starčevića. Mirisi i okusi, zvukovi 
i pokreti, ushićeni susreti starih znanaca, obiteljski izlasci, 
buka i žamor, jer evo, Bogu hvala, opet smo se sreli!

I svatko svoje darove na svoj način prikazuje. Puno je 
poštovanja prema prirodi. Čita se i ono što nije napisano ni 
izgovoreno ... Bogatstvo za dušu!

A drugi dan je prva nedjelja u listopadu i doma, na Križišću, 
Bela nedilja i novi nastup. Iz bogatog repertoara izdvojili 
su za svačije 
uho ponešto, a 
za nepce kuhali 
su belonediljski 
kotlić.

A ima i dodatak. 
Stara škola 
na Križišću, 
Kudov dom, diči 
se, od Grada 
d a r o v a n i m 
prozorima i 
uradcima dobrih 
dragih ljudi koji 
ju poljepšavaju.

Svima, na svim 
darovima, hvala!

„KRASNICA – RUSSULA“ – BAKARAC Dani zahvalnosti
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ŠTO UČINITI SA ZBIRKOM IZ 
POVIJESTI BRODOGRADNJE?
Tekst: Radmila Toić

U subotu 21. rujna 2019. godine u izložbenoj dvorani 
brodogradilišta u Kraljevici održan je susret članova i 
prijatelja Udruge u kulturi Stol s namjerom upoznavanja sa 
ZBIRKOM MAKETA BRODOVA BRODOGRADILIŠTA 
KRALJEVICA te objavom inicijative da se zbirka o povijesti 
kraljevičke brodogradnje spasi od zaborava i postane u 
potpunosti dostupna javnosti. 
Sama po sebi, Zbirka je bila ugodno iznenađenje za stotinjak 
članova i prijatelja Stola koji su došli u škver na  jubilarnu 15. 
Uru od vapora. Raznovrsna i dobro osmišljena, ova vrijedna 
zbirka zapravo je jedina zaokružena i registrirana zbirka 
materijalne baštine u Kraljevici. Ona govori o mijenama 
raznih tehnologija i razvoju vrhunskih zanata potrebnih za 
izradu kompleksnog proizvoda koji se zove BROD i to kroz 
čak tri stoljeća postojanja brodogradnje u Kraljevici.
Zbirka je nastala prilikom proslave 280 godina postojanja  
brodogradilišta u Kraljevici zaslugom tadašnjeg direktora 
Irvina Badurine i njegovog tima, škverskih entuzijasta te 
autora postava kustosa Berislava Valušeka. Godine 2015. 
registrirana  je kao kulturno dobro u Republici Hrvatskoj 
i predana na čuvanje Pomorskom i povijesnom muzeju 
Hrvatskog primorja iz Rijeke. 
Zbirkom dominiraju makete motornih brodova izgrađenih 
u razdoblju od 1956. do 1999. godine.
Zbirka je ove 2019. godine i dalje vrijedna i nepromijenjena, 
ali uglavnom nedostupna i nepoznata.
Na susretu u Kraljevici muzejski savjetnik mr.sc. Nikša 
Mendeš iz Pomorskog i povijesnog muzeja Hrvatskog 
primorja Rijeka protumačio je razloge i uspjehe početka 
brodogradnje u Kraljevici. Sa sadržajem Zbirke prisutne je 
podrobnije upoznao jedan od glavnih suradnika u nastajanju 
postava, Danijel Jakovčić, koji je u to vrijeme bio voditelj 
gradnje brodova u kraljevičkom škveru. Tu se dakle može 
razgledati makete brodova, umjetničke slike, fotografije, 
alatke i pribor.
Najljepše makete su jedrenjaci, kao što je  npr. fregata 
Aurora izgrađena 1764. godine kao prvi brod austrijske 
ratne mornarice te maketa barka Grad Karlovac izgrađenog 
1869. godine, jednog iz serije od 6 sličnih prekooceanskih 
trgovačkih jedrenjaka kraljevičkog brodovlasnika 
Vjenceslava Turkovića. 

Ipak zbirkom dominiraju makete motornih brodova 
izgrađenih u razdoblju od 1956. do 1999. godine. U to doba 
gradnja modela brodova bila je ugovorna obveza: jedan 
model brodovlasniku, jedan škveru i jedan kumi broda. 
Tako se u škveru, ali i po kućama, zateklo 30-ak maketa 
ondašnjih novogradnji. Sakupljene na jednom mjestu čine 
ovu izložbu. U centralnom dijelu dvorane ističu se putnički 
brodovi, prekrasni feriboti Marella i Kapella, na kojima se je 
krajem 60-ih godina počela primjenjivati obrada aluminija. 
Tu je i za ono vrijeme superluksuzna Stena Olimpica, pa 
ruske glumice i mnogi drugi. Važno je spomenuti brod Asfalt 
Seminole koji je 2005. bio uvršten među 49 najboljih brodova 
izgrađenih te godine u svijetu. Tu su trajekti izgrađeni za 
Jadroliniju, jahte izgrađene za razne moćne naručioce, ali i 
maketa najnovijeg trajekta Četiri zvonika, broda koji je utro 
put budućoj brodogradnji u Kraljevici u brodogradilištu 
Dalmont.
Posebnu skupinu čine brodovi ratne mornarice, građeni 
doslovce za svaku državu tijekom tri stoljeća postojanja 
brodogradilišta, od fregata jedrenjaka do visokosofisticiranih 
raketnih topovnjača.
U drugoj polovici 20. st. u brodogradilištu je djelovala 
grupa maketara od kojih se posebno istaknuo mnogostruko 
nagrađivani Josip Rumora. Uz Rumoru, autori ili pomagači 
u izradi najvećeg broja maketa na ovoj izložbi jesu Drago 
Kvaternik, Ivan Brnjas i Ivan Marušić. 

Uz makete, izložene su umjetničke slike ovog brodogradilišta 
i brodova. Neke su vrlo stare, poput plana Bakarskog 
zaljeva iz 1791. godine na kojem se već uočavaju tri navoza 
brodogradilišta, pa razne slike panorama škvera poznatih 
i nepoznatih autora. Tu je i slika akademskog slikara iz 
Kraljevice, Hinka Gudca. Autor najvećeg broja novogradnji 
na slikama je gospodin Grdaković, pomorac iz Rijeke. 
Među slikama su i one slikara amatera iz brodogradilišta, 
poput Bosiljke Konjević. Razni su stilovi i tehnike slika, 
a završavaju sa kompjuterskim simulacijama austrijskih 
ratnih brodova, fregate Aurora i prvog ratnog parobroda 
Maria Anna također izgrađenog u Kraljevici, koje je izradio 
Danijel Frka.
Istaknut ćemo dvije fotografije s izložbe: prva na kojoj se 
prikazuje izrada čeličnog riječkog doka iz 1905. godine čiji je 
autor fotograf Kehler iz Kraljevice i druga na kojoj se nalazi 
motorni tanker Caprag iz 1955. godine, koji je bio prvi u 
potpunosti zavareni brod izgrađen na obalama Jadrana i to 
upravo u Kraljevici. 
Ostavština dostojna ponosa!

ŠTO UČINITI SA ZBIRKOM IZ POVIJESTI BRODOGRADNJE?
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Udruge

U sklopu izložbe može se vidjeti zbirka starog 
brodograđevnog alata, poput kovačkih kliješta, broka, kunji, 
valjka, pile mučenice … koji se više ne koristi jer za to nema 
potrebe. Izložen je i banak, teški stolarski stol, dar obitelji 
Pričard. Na isti način, danas se više ne koristi crtaća daska 
i pribor za crtanje nacrta, rukom izrađenih i naknadno 
retuširanih, koji su vrlo precizni i nimalo  ne zaostaju od 
današnjih kompjuterskih.
Brodogradilište je svojevremeno bilo organizirano kroz tri 
djelatnosti: novogradnju, remont i specijalnu proizvodnju 
ratnih brodova. Nastojalo se da sve tri djelatnosti budu 
zaposlene. O tome postoji odlična fotodokumentacija 
Jurja Crnkovića od 1965. do 1989. godine, u kojoj je ovaj 
fotoamater iz škvera vrijedno bilježio sve značajnije događaje 
i gradnje u brodogradilištu, a koje su putem projekcije imali 
prilike vidjeti prisutni na susretu. 
Izložba je i spomen na radnike koji su sve te brodove 
izgradili, a čije je obitelji othranio škver, one iz Kraljevice i 
svih mjesta u okolici na potezu od Novog Vinodolskog do 
Rijeke. Što je škver značio ljudima i samom mjestu govorila 
je Gordana Černi, koja je radila u nekadašnjoj kadrovskoj 
službi brodogradilišta i također bila u timu ljudi pri 
formiranju Zbirke. Predstavila je zanimljivu knjigu kadrova 
pronađenu u arhivi brodogradilišta s popisom zaposlenih 
od 1901. do 1926. godine.
Ostavština dostojna ponosa! Međutim i nakon 10 godina 
postojanja,  građanstvo i posjetitelji Kraljevice o ovoj 
Zbirci brodogradnje ništa ili vrlo malo znaju. Problem 
koji se odmah može uočiti je otežana mogućnost posjeta, 
budući se Zbirka nalazi unutar ograde poduzeća, sadašnjeg 
brodogradilišta u Kraljevici. Nepoznata je pa je nema ni 
na putokazima niti u vodičima važnim za Kraljevicu. I 
makar je smještena u lijepom prostoru, zbog nedovoljnog 
prozračivanja, tj. nekontrolirane temperature, vlage i 
svjetlosti eksponati su ugroženi jer su uglavnom rađeni od 
drva, poneki i na kartonu. 
Apel institucijama da Zbirka postane potpuno dostupna 
javnosti
Na susretu u škveru iz Udruge Stol upozorili smo na 
spomenute probleme. Tim povodom pročitan je APEL koji 
je upućen Gradu Kraljevici, Primorsko goranskoj županiji 
i Pomorskom i povijesnom muzeju Hrvatskog primorja u 
Rijeci  s namjerom da ih se pozove na dogovor kako bi Zbirka 
postala potpuno dostupna javnosti. Ako se ne može pronaći 
rješenje u postojećoj zgradi, iz Udruge Stol kao dobro rešenje 
za Kraljevicu i povijest njezine brodogradnje vidimo neki 
od reprezentativnih prostora u dvorcu Nova Kraljevica – 
Frankopan. Ne samo da bi time ona bila lakše dostupna, već 
bi se njome i sadržaj dvorca obogatio jednom od najboljih 
izvornih priča o Kraljevici. Udruga Stol svakako se zalaže 
da se Zbirka u budućnosti vodi profesionalno i po svim 
pravilima struke. Želja članova Stola je da ona postane nova 
vrijednost Kraljevice i cijelog nekadašnjeg industrijskog 
bazena na Kvarneru. Moguće i začetak jednog ambicioznijeg  
i modernijeg muzejskog postava brodogradnje Hrvatskog 
primorja, zašto ne?
Udruga u kulturi Stol iz Kraljevice bavi se očuvanjem baštine 
našeg kraja, nema ni političke niti operativne moći, ali ipak 
poziva javnost i nadležne da podrže ove prijedloge pa će se 
promjene možda i dogoditi. 

NAŠIH DESET LET UŽANCI

SE POMALO Z LETA VA LETO
VRIME GRE....NEZAUSTAVNO

I NAŠE SE ŠTORIJE I NAŠI KANTI
VRNJIVAJU VA ONA LETA

KAD SMO POČINJALE.
LIPE,MLADE,PUNE VOLJE

REKLO BI SE....
VAVIK VESELE,NASMIJANE

ŽENSKE KE KANAT VA UŽANCI VEŽE DO DANA 
DANAŠNJEG SMO TAKOVE USTALE.
PUNO SE VA REDU NASLAGALE....

VA ČLANI I GLASI ...
MA VA SEMU....JOŠ LIPJIMI NAŠIMI SLAVLJI

VA ŽURNADAMI....KAD ZARABI
I MOZAK SE UŽARI I PREKIPI

DA BI SE LIPJE I LIPJE ZAKANTALE I ZATANCALE.
BILI SU VAVIK VODITELJI KI SU NAS UČILI I VODILI

A MI SMO IH I ZAMERITALI ŠNJIMI SE VEZALI.
SADA NAS VODI ANDRINA MLADA PUNA VOLJE....

ŽENSKE MOJE NAPRVO HOTE.
VERICA VA TANCU...GRABI

AŠ DELAMO SE BOLJE I BOLJE...
BILO JE VERAMENTE I CAKULADI

I POPREČKANJA.... MA SE SE TO POZABI,
AŠ NAŠA ŽELJA NE SLABI.
A ONDA SE ZBOCKANE

I UREĐENE ZDUŠNO
ZAKANTALE I ZATANCALE.

BILO JE I ONIH KI SU SE ČUDILI VA
SIMI NAŠIMI UŽANCI....

AŠ NISU VEROVALI DA MI TO MOREMO.
BILO JE POHVAL SA SIH STRAN

DA OVO VIDELI NISU KAKOVE SMO USTVARI.
A VRIME GRE I VA DESETEN LETU

SMO NAJBOLJE.....
NAŠA PRAVA LANTERNA

NA PUNTI OŠTRA NE SVITI...
TAMO JE SAD MRKLINA.

ZATO MI SVITLIMO I PO DANU I NOCI....
NAŠE SVITLO VA OČI NAS VAVIK PRATI....

I NI SAMO JEDNA REKLA....
KAD NAS TRIBAJU..

MI SMO OVDI....VA KANTU I TANCU.
I NA JEDNEN LIPEN KRALJEVAČKEN.....MORSKEN 

VALU.

Tekst: Smilja Buric

NAŠIH DESET LET UŽANCI
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Život je plovidba
Tekst: Smiljka Ostović

U prigodi Majčinog dana u Narodnoj čitaonici i knjižnici 
Šmrika  družili  su se učenici Područne škole Šmrika sa 
gospođom Danicom Juretić rođenom Dapčić koja gotovo 
sedamdeset godina živi u Šmriki. Toga svibanjskoga petka, 
2019., 24. u mjesecu, u gotovo obiteljskoj atmosferi, učenici  
su čuli priču,  koja potvrđuje izreku živjeti znači ploviti. 
Znatiželjne oči  i uši deset i jedanaest godišnjaka napeto su 
gledale i slušale istinitu priču o životu gospođe Danice, priču 
koja povezuje dva kontinenta Europu i Sjevernu Ameriku i 
više gradova i mjesta: Omišalj, New York, Rijeku, Kraljevicu, 
Šmriku i plavetna prostranstva Jadranskoga i Sredozemnoga 
mora i Atlanskog oceana. 

Gospa Danica je rođena na otoku Krku u Omišlju 23. 
veljače 1925. Sada u devedesetpetoj godini života, vedra 
duha, rado se sjeća životne plovidbe i s poštovanjem govori 
o ljudima s kojima je, ili među kojima je živjela, koji su bili 
njezina obitelj, ili iseljenici iz kvarnerskih otoka, ili susjedi 
i mještani, učitelji i pretpostavljeni. Odakle ta krepkost, 
srdačnost, radost koja krasi lice, radost koja ne dozvoljava 
iščitati ove visoke godine? Jednostavno, život je dar, treba ga 
prihvatiti, a poteškoće su sastavni dio.

Priča o životu počinje na otoku Krku, putovala je po svijetu 
i sada je u Šmriki. 

Posebno  su zanimljive priča o ocu i priča o majci i ženi 
Danici.

Priča o ocu Antonu koji je s trinaest godina, ostavši bez oca, 
pošao pješice do Voza, pa s nekim, barkom na Plovanov stol, 
pa pješice u Kraljevicu, opet s nekim, barkom na Sršćicu, 
pa iz Kostrene pješice u Rijeku. Iscrpljeno  od gladi i 
neizvjesnosti, to dijete Anton sklonilo se u luci među teretom 
i zaspalo. Našli su ga neki mornari, uzeli sa sobom na brod, 
a kad se probudio, brod je bio daleko na pučini. Na brodu je 
počeo raditi kao „mali od kužine“ . Plovio je neko vrijeme, 

a onda ostaje u Americi  među našim iseljenicima ... Radi  i 
štedi, jer san je bio stvoriti obitelj, a po ženu  se mora „doma 
va Omišalj poć“. Kao mladić, vraća se u Omišalj, ženi se, pa 
opet plovi u Ameriku. Sin Anton i kćer Danica rođeni su u 
Omišlju gdje su krenuli u pučku školu. Onda cijela obitelj 
seli ocu u Ameriku ...Priča o mami i ženi Danici pravi je 
podvig. U Americi je djevojčica Danica s obitelji živjela 
među našim iseljenicima, išla  u školu i sve po uzusima 
nove sredine. Tu je upoznala   budućeg  supruga. Nakon što 
se udala za Šmričana Ljudevita – Luja Juretića u Americi, 
rodila im se kćer Katarina. San je bio vratiti se doma. Dijete 
Katarina nije imalo ni dvije godine kad se mama odlučuje 
za povratak. Mama, dijete i sanduci garderobe, igračaka 
i namještaja, malih kućanskih aparata na struju, koju je 
Šmrika dobila tek nekoliko godina kasnije (1953.). Mjesec 
dana putovale  su brodom Zagreb doma ... Kamionom su 
došle  u Šmriku. Večeri s petrolejkom, a voda „va šterni“. 
Ljubav daje snagu. U obitelji Juretić imali su kćerku i sina, 
Katarinu i Antona. Danas gospođa Danica ima i troje 
unučadi i dva praunuka. Koliko zgoda i događanja  u životu 
ove hrabre, vesele, duševne, drage, žene koja i danas ima 
puno ljubavi i razumijevanja za bližnjega! Uključivala se u 
sve događaje u Šmriki, bilo da su bile radne akcije, ribarske 
fešte, mačkare, pomoći nekome u nevolji ...   I onda kada je 
došla u Šmriku kao nevjesta i do dana današnjega  ostala je 
Gospa Danica kao ime i prezime.  

A koliko smiješnih iskrica ispričala: školovanje u Americi – 
učiteljica je znala samo engleski, tjelovježba poslije nastave, 
organizirane sportske aktivnosti i natjecanja, odlasci u 
prirodu, druženja... 

Učenici su slušali i slušali životnu priču kao bajku. A svaka 
bajka ima veseo završetak! 

Prožeti emocijama i životnim prostranstvima u stoljetnom 
trajanju, u  radioničkom  dijelu druženja, zanijemjeli su, 
nisu ništa zapisali. Svoje su dojmove izrazili crtežima. 
Nastala je i jedna prekrasna poduža scenska igra u kojoj 

su govorili pokreti. 
Druženje, susret je 
započeo pjesmama.  
Djeca su pjevala 
Ave! Ave! i Cvijeće 
za Mariju. Na 
rastanku su molili 
Anđele čuvaru mili, 
gospa Danica na 
engleskom – djeca 
na hrvatskom.

Od susreta su ostali 
crteži na panoima i 
ispunjena srca. 

Život je plovidba
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GRADSKO OKO
NE ODLAŽITE OTPAD U OKOLIŠ! 

Usluga odvoza glomaznog otpada je besplatna postavom 85 spremnika tzv. 
baja na javnim površinama prema Godišnjem programu odvoza ili uz pomoću 
grajfera i malog kamiona na Vašoj kućnoj adresi ili najbližoj lokaciji na kojoj je 
moguć pristup kamiona. Za sve ostale informacije javite se u gradsku upravu. 



Kraljevica je pripremila 
vatreni doček za svog 
brončanog paratriatlonca 
Antonija Franka
Antonio Franko je na Europskom prvenstvu u 
Valenciji osvojio prvo europsko paratriatlonsko 
odličje za Hrvatsku, a Kraljevičani su ga dočekali 
kako i zaslužuje. Iako su njegovi prijatelji 
imali namjeru organizirati skroman doček, 
na Carovu se okupilo “pola grada”. Brojni su 
sugrađani poželjeli dočekati mladića koji je 
ušao u povijest hrvatskog paratriatlona. 

Razgovor vodila: Ana Prodan Mogorović

Antonio, za početak možeš li nam se predstaviti?

Zovem se Antonio Franko, imam 27 godina, osoba sam s 
tjelesnim oštećenjem od 80%, živim na Carovu u Kraljevici. 
U sportu sam cijeli svoj život, trenutno se bavim triatlonom. 
U parasport sam krenuo na nagovor pokojne Milke 
Milinković prije 7 godina, a zadnjih 5 godina se bavim 
triatlonom tj. paratriatlonom.

Triatlon nije tvoj prvi doticaj sa sportom?

Prvi sport kojim sam se počeo baviti bilo je plivanje u PK 
Primorje sa 6 godina. Tu sam se zadržao 3 godine jer sa 9 
godina su mi krenule prve operacije(skoro svakih godinu 
dana) te sam tako prestao sa plivanjem i krenuo sa šahom u 
Šahovskom klubu Kraljevica. Kako me više zanimao fizički 
sport i treninzi, krajem osmog  razreda sam krenuo na boks 
u boksački klub King. Boksom sam se bavio 6 godina te sam 
nakon nagovora Milke da krenem u parasport odustao od 
boksa i krenuo na plivanje. Nakon dvije godine plivanja u 
PK Forca na nagovor predsjednika kluba Hrvoja Vlahovića 
krenuo sam u Triatlon.

Opiši nam kako izgleda jedan tvoj dan kada se 
pripremaš za natjecanje?

S obzirom da je triatlon ljetni sport natjecateljska sezona traje 
od mjeseca svibnja pa do mjeseca listopada. Treninzi van 
sezone su duži i manje intenzivni (5-7 sati dnevno, 7 dana 
u tjednu), a treninzi unutar sezone su kraći i intenzivniji 
i više situacijski(4-5 sati dnevno, 7 dana u tjednu). Izvan 
sezone moj dan izgleda otprilike ovako: ustajanje oko 7 sati, 
doručak, teretana od 8 i 30 do 10 sati, kava sa prijateljima od 
10 i 30 do 11 i 30, bicikal od 12 do 14 sati, ručak i odmor, 
trčanje 16 do 17 sati, plivanje od 18 do 20 sati i 21 sat večera.

Ovakav tempo i način treniranja nose svoje 
troškove, kakva je situacija po tom pitanju?

Kako se triatlon sastoji od 3 različita sporta plivanje, bicikla 
i trčanje, potrebno je mnogo opreme, a i natjecanja su po 
cijelom svijetu pa je sve skupa jako skupo. Bicikla košta oko 
40 tisuća kuna, trkaća proteza 45 tisuća kuna, zatim su tu 
odlasci na pripreme i natjecanja, suplementacija, oprema 
(biciklistička, trkaća, plivačka). Oko svega toga mi pomaže 
Riječki sportski savez, PK Forca, Hrvatski paraoplimpijski 
savez, Grad Kraljevica, Žaklina Brekalo i njen suprug te 
roditelji. Teško je, ali svake godine je sve bolje i bolje. Kako 
rezultati napreduju tako je i sve lakše pronaći donatore, 
sponzore, dok je u početku to bila nemoguća misija.

Kako si zadovoljan dosadašnjim tijekom 
triatlonske karijere, koji su ti ciljevi u budućnosti?

Paratriatlon je u Hrvatskoj slabije razvijen te kako nemam 
ozbiljnu konkurenciju, pripreme odrađujem sa „zdravom“ 
triatlonskom reprezentacijom i utrke u Hrvatskoj odrađujem 
u konkurenciji zdravih sportaša budući je distanca utrka sa 
zdravim sportašima ista kao i u paratriatlonu (750m plivanja, 
20km bicikla i 5km trčanja). Takve utrke mi odlično posluže 
kao priprema za paratriatlonske utrke. Jedina razlika kod 
zdravih i mene je što moje tranzicije sa plivanja na biciklu 
i sa bicikle na trčanje traju puno duže (između plivanja i 
bicikla izlazak iz vode oblačenje ortoze i tenisica, sa bicikla 
na trčanje skidanje ortoze i oblačenje trkaće proteze). S 
obzirom da sam krenuo od nule i da sam prvi parasportaš 
koji je krenuo sa paratriatlonom u Hrvatskoj, bez opreme, 
s malo razumjevanja i pomoći, mogu biti jako zadovoljan 
i ponosan na sve što sam napravio do sada, tri Europska i 
jedno svjetsko prvenstvo, od toga jedna bronca sa Europskog 
prvenstva. Glavni cilj su mi i dalje paraolimpijske igre u 
Tokiju, nakon toga ću razmišljati što dalje.

Trenutno si student na Kineziološkom fakultetu u 
Zagrebu?

Izvanredni sam student 3. godine Kineziološkog fakulteta u 
Zagrebu. Do sada sam imao dva puta godišnje po mjesec dana 
predavanja i nakon toga ispite. Ove godine sam odslušao sva 
predavanja i  ostalo mi je još samo nekoliko ispita za položiti 
i završiti s 3. godine preddiplomskog studija. Nakon toga ću 
vjerojatno upisati još dvije godine diplomskog studija.

Kraljevica je pripremila vatreni doček za svog brončanog paratriatlonca Antonija Franka
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Šetnja gradom LIKOVNE RADIONICE KRIŽIŠĆE

Radiš i s košarkašima Kraljevice?

S košarkašima radim već godinu i pol dana. Klub 
je tada odlučio posvetiti se više mladim i domaćim 
dečkima te su im odlučili pomoći u vidu kondicijskih 
priprema i na prijedlog prijatelja Davora Konjevića 
koji je i sam košarkaš, postao sam kondicijski trener 
KK Kraljevica. Uz to radim i kao trener plivanja u PK 
Forca.

Kakvi su ti dojmovi sa dočeka u Kraljevici nakon 
osvajanja prve europske medalje u povijesti 
Hrvatske u triatlonu i paratriatlonu?

Mogu reći da mi je to jedan od najboljih dana u 
životu sigurno. Godinama već treniram za tu medalju 
i uspjeh, i sam ulazak u cilj kao treći te proglašenje 
kada sam dobio medalju oko vrata su super, ali doček 
je bio nešto posebno. Iznenađenje i toliko pozitivne 
energije, veselje svih ljudi koji su došli i bili sretni radi 
mene ne može se s ničim mjeriti! 😊 

LIKOVNE RADIONICE 
KRIŽIŠĆE

• Za upis nije potrebno prethodno znanje         
crtanja ili slikanja

• Savladavanje umijeća crtanja i slikanja 
na klasičan, akademski način

• Razvijanje kreativnog likovnog 
promišljanja kod polaznika

• Rad u manjim grupama i individualni 
pristup

PROGRAM ZA POČETNIKE
• Crtanje po viđenju objekata u olovci i 

ugljenu
• Savladavanje perspektive
• Razumijevanje boja
• Upoznavanje sa slikarskim tehnikama
• Uvod u slikarstvo
PROGRAM ZA NAPREDNE
• Slikanje na raznim podlogama
• Tuš, akril, tempera, akvarel, uljni pastel, 

kolaž, kombinirane tehnike
• Anatomija (živi modeli)
• Kreativno slikanje
• Slikanje reprodukcija
TEMATSKE RADIONICE
• Fotografija
• Impresionizam
• Kubizam
• Grafika...

Likovne radionice održavaju se u Domu 
kulture KRIŽIŠĆE (1. kat)
Termin održavanja radionice; od 11. 10. 
2019., svaki petak od  17 - 19 h. 
Likovni materijal za rad je osiguran. 

Za sve dodatne informacije pošaljite upit u 
Inbox, na e-mail adresu: 

giovanni.fotoatelier@gmail.com

ili na brojeve mobitela:

098-9816139 i 098-510188
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Razgovor vodio: Igor Konjević

Koliko dugo radite u OŠ Kraljevica i na kojem 
radnom mjestu ste radili prije stupanja na dužnost 
ravnatelja?

U OŠ Kraljevica radim gotovo 21 godinu, odnosno od 
11. siječnja 1999., i to na radnom mjestu učitelja tjelesne i 
zdravstvene kulture.

Jeste li prije toga bili zaposleni u nekoj drugoj 
školi i jeste li uz posao u školi obavljali poslove 
vezane uz struku i izvan škole?

Ovo mi je bilo prvo zaposlenje u struci, ali sam tijekom 
godina obavljao razne dodatne poslove vezane za tjelesnu i 
zdravstvenu kulturu i školski sport. Bio sam vanjski suradnik 
učiteljskog fakulteta u Rijeci, vanjski suradnik Agencije za 
odgoj i obrazovanje, voditelj Županijskog stručnog vijeća 
Tjelesne i zdravstvene kulture za osnovne škole Primorsko-
goranske županije, predsjednik Udruge kineziologa Rijeka 
i tehnički urednik ERS-a,  stručno informativnog glasila 
Udruge kineziologa Rijeka.  

Jeste li još uvijek aktivni u nekim od dodatnih 
poslova?

Najaktivniji sam u školskom sportu, ali sam aktivan i kao 
predsjednik Saveza školskih sportskih društava Primorsko-
goranske županije, član izvršnog odbora i skupštine 
Hrvatskog školskog sportskog saveza, član izvršnog odbora i 
skupštine Zajednice sportova Primorsko-goranske županije, 
član izvršnog odbora Udruge kineziologa te član skupštine 
Hrvatskog kineziološkog saveza i Zajednice tehničke kulture 
Primorsko-goranske županije.

Koje ste aktivnosti provodili 
proteklih godina u školi i po čemu 
je bio prepoznatljiv školski 

Najviše sam volio mali nogomet, 
odnosno futsal, ali najzapaženije 
rezultate moji učenici su ostvarili u 
sportovima kao što su košarka, atletika 
i šah. Posljednjih godina nastojao 
sam školu i naš grad promovirati 
plesom koji je u našem gradu doživio 
nevjerojatan uspon. Godinama smo 
bili najuspješniji u plesnom projektu 
Virtualni plesni show kojeg je 
pokrenuo Hrvatski školski sportski 
savez, a suradnja s Plesnim klubom 
Dance Queen pokazala se iznimno 
dobrom za školu i učenice koje su 
nastupale. Puno sam surađivao s 
trenerima i sportskim klubovima iz 
Kraljevice, a posebno s Košarkaškim 
klubom Kraljevica i Šahovskim 
klubom Kraljevica kako bismo 
zajedno ostvarili sportske rezultate i 
usmjerili djecu na bavljenje sportom.

Koliko mi je poznato, u školi ste 
provodili još neke aktivnosti.

Jesam. Posljednjih desetak godina 
doveo sam u školu nekoliko programa 

i projekata. Najpoznatiji program je Univerzalna sportska  
škola, a provodi se već trinaestu godinu. Provodio sam 
i  program Vježbaonica koji je namijenjen učenicima 
predmetne nastave. Vrtim zdravi film je projekt namijenjen 
učenicima sedmih razreda, a provodio sam ga kako bih 
ukazao učenicima na potrebu zdravog načina života kroz 
pravilnu prehranu i kretanje. S obzirom da sam uvijek 
želio praktično primijeniti ono što sam propagirao, uveo 
sam učenike u projekt Turno kretanje u osnovnim školama 
Primorsko goranske županije. Projekt uključuje odlazak u 
planine i upoznavanje učenika s planinarskim stazama i 
zdravim načinom života u prirodi.

Jeste li na neki način bili uključeni u školsku 
reformu?

Kao županijski voditelj održao sam tridesetak stručnih 
predavanja najčešće na županijskim stručnim skupovima, 
ali i na nekoliko državnih skupova na kojima sam učiteljima 
prenosio teme vezane za nastavni predmet i novine vezane 
uz reformu školstva. Bio sam i član stručne radne skupine 
u izradi nacionalnog dokumenta Tjelesnog i zdravstvenog 
područja  kurikuluma u cjelovitoj kurikularnoj reformi. S 
obzirom da sam radio i na fakultetu morao sam pisati stručne 
radove koje sam nastavio pisati i nakon što sam prestao 
raditi na tom poslu. Tako sam objavio kao autor ili suautor 
ukupno 27 stručnih radova iz područja kineziologije.

Sudjelovali ste i u organizaciji školskih natjecanja?

To radim kroz školski sport. Organiziramo školska 
natjecanja i smotre. Član sam organizacijskih odbora za 
državna natjecanja školskih sportskih društava, bio sam i 
šef delegacije hrvatske ekipe srednjih škola na Svjetskom 
prvenstvu u krosu održanom u Parizu prošle godine. Ove 
godine postao sam član Odbora za obrazovanje i naslijeđe 

Davor Juriša novi ravnatelj Osnovne škole Kraljevica
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u ISF-u (International School Sport Federation) (Education 
and Legacy Committee of the ISF).

Jeste li napredovali i bili nagrađivani u svome 
radu?

Napredovao sam u zvanje učitelja savjetnika, a dobio sam 
sam brojna priznanja. Ovom prilikom izdvojit ću Priznanje 
Hrvatskog kineziološkog saveza, Diploma sa zlatnom 
značkom (2012.) i Županijsko priznanje za najuspješnije 
odgojno obrazovne djelatnike povodom Svjetskog dana 
učitelja (2009.).

Kako vidite OŠ Kraljevica u svom petogodišnjem 
mandatu?

Učitelji Osnovne škole Kraljevica godinama provode brojne 
projekte i smatram da te projekte treba nadograđivati i 
poboljšavati. Želim uvesti još neke programe i projekte koji 
će biti korisni učenicima i u kojima će učitelji naći svoje 
zadovoljstvo u radu. Izuzetno su bitna financijska sredstva 
koja moram omogućiti u što većoj mjeri kako bi roditelji 
bili što više rasterećeni plaćanja i kako bi svaki učenik bio u 
mogućnosti sudjelovati u aktivnostima škole.

Moram omogućiti materijalne uvjete učenicima i učiteljima 
za kvalitetan i zanimljiv rad koji prati  sve oblike suvremene 
nastave. U matičnoj školi nedostaje blagovaonica i zato ćemo 
što je prije moguće osigurati primjerene uvjete u kojima bi 
djeca mogla pojesti marendu. Ukoliko se pokaže interes 
za produženim boravkom u Šmriki, u suradnji s Gradom, 
koja je uistinu vrlo uspješna, udovoljit ćemo i tom interesu 
roditelja.

Do proljeća imam namjeru postaviti jednu vanjsku učionicu, 
a u suradnji s Gradom vjerujem da će se ubrzo renovirati 
školska igrališta.

Ima li još kakva zanimljivost, informacija ili 
poruka?

Ove godine je 240 godina organiziranog školstva u Kraljevici, 
a do sada se nije promišljalo o obilježavanju tako vrijedne 
obljetnice. U vremenskom smo tjesnacu za obilježiti je u svoj 
punini kakva joj dolikuje. Pripremamo svečanu sjednicu 
u školi na koju pozivamo i sve naše umirovljenike. Time 
pokazujemo da učitelji čine važnu i nezaobilaznu kariku u 
društvu te da škola u Kraljevici misli budućnost, ali poštuje 
i drži do svoje povijesti.
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Osnovna škola

Osnovna škola

Iz školskih klupa
Osnovna škola Kraljevica

Završna konferencija Erasmus+ GLAT projekta

Tekst: Sunčica Vučković i Kristina Podnar

20. rujna 2019. godine na Učiteljskom fakultetu 
Sveučilišta u Rijeci održana je Završna konferencija 
Erasmus+ GLAT projekta na kojem su se prikazali 
rezultati projekta I u kojem su kao dio fokus grupe 
sudjelovale učiteljice Osnovne škole Kraljevica, 
Kristina Podnar i Sunčica Vučković, kojima su tom 
prigodom uručene diplome za završenu edukaciju s 
posebnim uspjehom. 

U okviru projekta, koji je trajao tri godine, koordinator 
projekta Sveučilište u Rijeci – Odjel za informatike 
te Učiteljski fakultet, kao jedan od partnera projekta, 
u suradnji s AZOO-om, organizirali su  višednevne 
radionice za fokus grupu učitelja razredne nastave s 
područja grada Rijeke i okolice. Znanja stečena na 
radionicama potom su se primijenila u nastavnom 
radu s učenicima sadašnjeg 4. b i 5. b razreda 
matične škole, koji su prema izrađenim scenarijima 
poučavanja sudjelovali u aktivnostima uz pomoć 
GBL (game based learning) i PBL (problem based 
learning) metoda koje potiču integraciju programiranja 
i algoritamskog razmišljanja u svakodnevnu nastavu 
na zabavan i atraktivan način te kreativnost, logičko 
razmišljanje i vještine rješavanja problema.

Turno kretanje (Platak - Radeševo - Platak) 

Tekst: Davor Juriša

Učenici 8.a i 8.b razrednih odjela sudjelovali su 27. 
rujna 2019. na turnom kretanju (planinarenju) od 
Platka do Radešava s povratkom na Platak. Voditelj 
turnog kretanja bio je profesor Davor Juriša koji je 
upoznao učenike kako se kretati po planinarskim 
stazama i koja je oprema potrebna za jednodnevno 
planinarenje. Profesor Kristijan Zec odradio je s 
učenicima vježbu orijentacije u prirodi uz pomoć 
kompasa i karte, a profesor Dario Radočaj radio je 
vježbe imobilizacije i zaustavljanja krvarenja u slučaju 
pružanja prve pomoći. 

Obilježeli smo Svjetski dan učitelja

Tekst: Ivica Ljubas

Dana 4. listopada obilježSli smo Svjetski dan učitelja 
malom zakuskom i druženjem u zbornici škole. U crkvi 
Sv. Nikole biskupa u Kraljevici s početkom u 18.30 
sati, upriličena je sveta misa za učitelje, nastavnike, 
profesore i sve prosvjetne djelatnike iz Osnovne 
škole “Kraljevica”. Svečano misno slavlje predvodio 
je župnik, vlč. Matija Žugaj, koji je istaknuo važnost 
učiteljskog poziva i svih onih, posebice roditelja, koji 
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Najmlađi

imaju presudnu ulogu u odgajanju budućih naraštaja 
djece i mladih. Sveta misa služena je i po nakani za 
sve pokojne učitelje iz naše škole. 

Terenska nastava u Zagrebu

Tekst: Sunčica Vučković

U listopadu  učenici 4.b razreda OŠ Kraljevica i učenici 
3. i 4. razreda PŠ Šmrika bili su na terenskoj nastavi 
u Zagrebu. Posjetili su Tehnički muzej i Planetarij te 
Muzej iluzija. Obišli su povijesne i kulturne znamenitosti 
Gornjeg i Donjeg grada, vozili se uspinjačom te 
sudjelovali u edukativnoj radionici na otvorenom 
naziva „Naj….“  u Zagrebačkom zoološkom vrtu. Pri 
povratku kući u kvizu znanja, kojim su u igri parova 
provjerili svoja znanja o glavnome gradu, posebno 
su uspješni bili parovi učenika: Katija Ivošić i Lorena 
Kučan, Karla Burić i Jana Juretić, Vito Matić i Luka 
Vlašić te Lovro Rukavina i Luka Dorić. 

Učenici OŠ Kraljevica u posjetu rafineriji

Tekst: Sunčica Vučković

Učenici 3.a, 4.b i 5.a razreda Matične škole te učenici 
3. i 4. razreda PŠ Šmrika bili su gosti INA rafinerije u 
Urinju povodom Dana otvorenih vrata Rafinerije nafte 
Rijeka. Tom prigodom obišli su postrojenja rafinerije, 
laboratorij i kontrolnu sobu iz koje se upravlja cijelim 
procesom u rafineriji. Doznali su kako nafta dolazi 
do nas i u što se sve može pretvoriti. Sudjelovali 
su u pokaznoj vatrogasnoj vježbi, radionicama 
u laboratoriju, crtanju i slikanju te u sportskim 
natjecanjima. U raznim zabavnim aktivnostima mogli 
su se fotografirati, portretirati, natjecati ili uživati u 
kazališnoj predstavi za djecu. U gastro kutku osvježili 
su se prirodnim sokovima i zasladili bogatom ponudom 
zanimljive i ukusne hrane i slatkiša. Najposjećenija su 
bila kolica s kojih su se nudile šećerna vuna, kokice 
i šarene lizalice. Posebno oduševljenje izazvao je 
koncert iznenađenja i pjevačica Zsa Zsa. Bilo je vrlo 
poučno, lijepo, zabavno i zanimljivo!
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Prvi put u 
školskim klupama 
pamti se zauvijek

Prvašići 
2019./2020.

Prvašići 2019./2020.

Osnovna škola Kraljevica 1A

Osnovna škola Kraljevica 1B

Područna škola Križišće

Područna škola Šmrika
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Novosti iz Košarkaškog 
kluba Kraljevica
Nakon dugo godina na utakmici protiv riječkog 
Kvarnera 2010 napunila se kraljevička dvorana i na 
tribine su se vratili stari prijatelji i bivši djelatnici 
kluba koji su ga nosili kroz različita razdoblja u 
prošlosti. 

Tekst: Igor Konjević

Početkom rujna krenuli su treninzi u omladinskom pogonu 
KK Kraljevica. Od ove godine zbog velikog interesa 
najmlađa grupa razdvojena je na starije dječake (3., 4. i 5. 
razred) i na mlađu grupu u kojoj treniraju mlađi dječaci 
(1. i 2. razred) zajedno sa djevojčicama (1.-4. razred). 
Zahvaljujući razumijevanju Grada Kraljevice, od ove godine 
u dvorani imamo mehanizme za spuštanje koševa na visinu 
2,60 koja je primjerena djeci do 4. razreda. Sada imamo 
uvjete u kojima djeca mnogo lakše uče košarkaške elemente 
jer nemaju problema s bacanjem lopte do koša na visini 3,05 
koja je za njih neprimjerena.

Starije djevojčice i dječaci redovno nastavljaju sa svojim 
treninzima. Natjecanja za njihov uzrast kreću u prvom 
dijelu studenog. Drago nam je da se je dobar dio djevojčica 
zadržao unatoč prelasku u srednju školu te smo za njih 
osigurali dva večernja termina kako bi stizale na trening i 
kada imaju nastavu poslijepodne.

Seniorska ekipa u ovoj godini okupljena je oko domaćih 
igrača, pojačana sa nekoliko mladih igrača iz najbliže 
okolice Kraljevice. Razvijanje mladih igrača, apsolutni je 
prioritet ove ekipe, a dobri 
rezultati samo su potvrda 
dobrog rada sa njima. 
Dvije gostujuće pobjede na 
otvaranju prvenstva dovele 
su do toga da se u prvoj 
domaćoj utakmici, koja 
se igrala protiv riječkog 
Kvarnera 2010, nakon dugo 
godina napuni dvorana i 
da se na tribine vrate stari 
prijatelji i bivši djelatnici 
kluba koji su ga nosili 
kroz različita razdoblja u 
prošlosti. 

Održan 3. „Memorijalni 
malonogometni turnir 
Bruno Kurolt“
Tekst: Alen Randić

Okupljeni oko ovog projekta osnovali su Udrugu 
za sportsku rekreaciju „Djeca Marakane“. 

Već po treći put organiziran je malonogometni turnir 
u spomen na prerano preminulog Bruna Kurolta na 
popularnoj „Marakani“, igralištu na kojem su on kao i mnogo 
kraljevačkih nogometaša napravili svoje prve korake. Ove 
godine natjecanje se održalo od 10. do 13. srpnja, a nakon 
tri dana razigravanja po skupinama pred dobro popunjenim 
tribinama u subotu je slijedio finalni dan. Do finala su došle 
dvije ekipe iz Novog Vinodolskog „Geomarin-CB Arcadia“ 
i „Franko i prijatelji-Diskoteka Pulse“, stariji i iskusniji 
igrači „Geomarina“ odnijeli su pobjedu 5:3, ali tek nakon 
izvođenja udaraca s 6 m pošto je regularni dio susreta 
završio neodlučeno 2:2. U utakmici za treće mjesto ekipa 
bakaračkog „Portića“ nadvisila je ekipu „CB Tin“ iz Delnica 
rezultatom 4:2. 

Za najboljeg igrača izabran je Zoran Lenac, a za najboljeg 
vratara Denis Nadarević, obojica iz pobjedničke ekipe dok 
je najbolji strijelac bio Saša Kovačević („Franko i prijatelji“). 
Dodijeljene su nagrade i za najmlađeg i najstarijeg sudionika 
turnira, 15-godišnji Filip Znamenaček iz ekipe „Marakana 
boys“  je najmlađi igrač dok je najstariji natjecatelj bio 
golman ekipe „Konoba F.K. Frankopan“ Nikolas Bilen. 

Nagrade su dodjelili gradonačelnik Grada Kraljevice 
Dalibor Čandrlić i njegova zamjenica Paula Vučković, kao 
i direktor Turističke zajednice Grada Kraljevice Robi Krulić 
dok su u ime Brunove obitelji priznanja najboljima dodijelili 
njegov brat Edi i sestra Doris. 

Organizator se i ovim putem zahvaljuje mnogobrojnim 
sponzorima koji su pomogli pri realizaciji ovogodišnjeg 
turnira, a da bi se on u budućnosti dignuo na višu razinu 
okupljeni oko ovog projekta osnovali su Udrugu za sportsku 
rekreaciju „Djeca Marakane“ te će tako lakše moći ostvarivati 
zadane ciljeve u smislu napretka turnira i uređenja igrališta 
„Marakana“ za kojeg je u planu postavljanje umjetne 
podloge.

Novosti iz Košarkaškog kluba Kraljevica Održan 3. „Memorijalni malonogometni turnir Bruno Kurolt“
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Sport

Boćarski turnir u sklopu 
proslave Bele Nedilje 
Tekst: Sanjin Juričić

U sklopu proslave Bele nedilje 2019. u mjesecu 
listopadu održane je Boćarski turnir. Odazvalo 
se 10 ekipa s područja Primorsko-goranske 
županije. 

Da je turnir bio jak i kvalitetan govore imena mladih 
brončanih reprezentativaca sa svjetskog prvenstva u 
talijanskom gradu Alassiju u mjesecu rujnu, Lovri Šipeku, 
Karlu Šabanu, Filip Klariću i Žarku Jerčinoviću!!

Prvo mjesto je osvojila ekipa Sv. Jakova-Jadranovo pobjedom 
nad boćarima Drivenik rezultatom 13:8. Treće mjesto nakon 
izjednačenje igre osvojila je ekipa Sv. Jelene - Dramalj nad 
ekipom iz Selca. Karlo Šaban iz pobjedničke ekipe osvojio 
je pehar za najboljeg izbijača, dok je najbolji koštador 
turnira bio Ivica Šustić iz BK Križišće. Turnir je održan pod 
pokroviteljstvom Grada Kraljevice i Turističke zajednice 
Grada Kraljevice kao i županije Primorsko-goranske.

Uspjesi mlade Raven Marić
Tekst: Igor Konjević

Raven Marić učenica je drugog razreda Osnovne škola 
Kraljevica. S nepunih pet godina učlanila se u Karate klub 
“Delta” u Rijeci. Vrlo brzo počela je nizati visoke rezultate 
na brojnim natjecanjima. Tako je u prosincu 2018. godine, 
na svom drugom natjecanju u Ciciban kategoriji u Kostreni 
osvojila svoju prvu medalju, sjajnu brončanu.

U lipnju ove godine na 11. Karate KUP-u Krk osvaja svoju 
drugu medalju, i to zlatnu! 

Osim sportskih rezultata, Raven je i odlična učenica, a 
posebno se ističe u likovnom, pa njezini uradci često znaju 
krasiti razne izložbe. Njezini roditelji ističu kako su je stoga 
učlanili na likovne radionice na kojima ima priliku razvijati 
talent….

Uspjesi mlade Raven Marić Boćarski turnir u sklopu proslave Bele Nedilje

Stalni sudski tumač za
njemački jezik

Temeljem Rješenja Županijskog suda u Rijeci u ožujku ove godine Katarina Zvanić, mag. ed. povijesti/ njemački jezik 
i književnost imenovana je stalnim sudskim tumačem za njemački jezik za područje Županijskog suda u Rijeci. Osim 
poslova stalnog sudskog tumača ista je i prevoditelj za njemački jezik (prijevodi s njemačkog na hrvatski i obrnuto).

Stranke prima prema prethodnom dogovoru na broj telefona 095/5567169 ili putem e-maila na adresu katarina.
zvanic@gmail.com.

Naši građani će sada u centru Kraljevice imati na „dohvat ruke“ usluge prevoditelja i stalnog sudskog tumača za 
njemački jezik!
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Posebni gosti u Centru za 
rehabilitaciju Fortica.

Tekst: Igor Konjević

Centar za rehabilitaciju Fortica u Kraljevici posjetili su 
posebni gosti. Bikerice i Bikeri, koji su na bakarskoj rivi 
organizirali tradicionalnu humanitarnu “Moto alku”.  Na 
moto natjecanju od dobrovoljnih je prihoda prikupljeno 
gotovo šest tisuća kuna, a po tisuću kuna donirali su 
Grad Bakar i Grad Kraljevica. Za taj su iznos kupljeni 
televizor, DVD, kuhinjske i higijenske potrepštine te 
čokolade, koje su donirali kraljevičkom centru.

Akcija darivanja krvi u 
Kraljevici
Tekst: Antonio Linić

Na četvrtoj, a ujedno i posljednjoj ovogodišnjoj akciji 
dobrovoljnog darivanja krvi, održanoj u Hotelu 
Kraljevica, u organizaciji DDK Kraljevica i GDCK 
Rijeka od 42 darivatelja koji su pristupili njih 40 
darivalo je krv.

Prvi puta krv je darivao Andrej Černi. Prema riječima 
predsjednika DDK Kraljevica Drage Marušića, ove 
godine u četiri akcije te manjim dijelom u KBC-u 
Rijeka naši darivatelji iz Kraljevice darivali su ukupno 
više od 200 doza krvi. 

Povodom dana darivanja krvi 25. listopada, priznanja 
za darivanje krvi dobili su i naši darivatelji: Zoran 
Ivanišević za 100 darivanja, Romeo Špegar za 75, 
Tomislav Vlašić i Dean Kučan za 50 te Martina 
Smokvina za 35 darivanja.

Najava akcije darivanja krvi u 2020. godini

Društvo DDK Grada i Brodogradilišta Kraljevica 
organizira akcije darivanja krvi prema slijedećem 
planu:

18. siječnja, 18. travnja, 18. srpnja, 17. listopada

Pozivamo darivatelje krvi i sve koji to žele postati da 
se odazovu akcijama i daruju ono najvrijednije – krv!

Mali Bakrani posjetili 
Bakarac i učili o starom 

tunolovu
Tekst i fotografije: Klaudio Vrančić

Tridesetak bakarskih osnovnoškolaca, učenika matične 
škole, u pratnji učiteljica posjetilo je Bakarac. Ugostili 
su ih članovi udruge Tira, u čijem su društvu prošetali 
rivom, razgledali bakaračke straže te ribarske “kućice”- 
Prvu, Sridnju i Kavranić. Domaćini su mališanima 
dočarali nekadašnji život bakaračkih ribara te ih upoznali 
s čarima ondašnjeg tunolova i bogatom poviješću 
ribolova na tunerama. Kratko predavanje bakarskim je 
osnovnoškolcima, od kojih su mnogi već sudjelovali na 
Mićoj Tiri, održao Branko Crnarić.

ARMADIN MURAL KRASI 
UVALU CAROVO

Vijesti ukratko
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Vijesti ukratko

Okupljanje generacije 
1963/1964.

Tekst: Gordana Černi

Generacija završetka osmog razreda u školskoj godini 
1963/1964. proslavila je u rujnu 55. obljetnicu, 
završetka Osnovne škole  u Kraljevici. Okupili su se u 
dvorcu Frankopan i evocirali sjećanja na đačke dane 
veselja i nestašnosti. Osmi razred te je godine završilo 41 
učenica/učenik . Nisu mogli prisustvovati oni koji nisu 
mogli starjeti s ovom generacijom: Ivan Bruketa, Danko 
Kraišnik, Josip Mrše, Darko Polić, Mario Rubinić, 
Višnja Svetić, Ivica Troskot, Lea Lerh i Stanislav Tarle. 
Nada Štranger je, odmah po završetku 8. mog razreda,  
odselila u Srbiju i s njom nisu uspjeli  uspostaviti vezu. 
Svi ostali  danas žive na području grada Kraljevice i 
okolice. Jedna učenica živi u Njemačkoj, ali redovito 
prisustvuje susretima.

Ova generacija obilježava  jubileje već punih 20 godina,  
od 1999. godine kada su se prvi put okupili da bi obilježili  
35 godina završetka osmog razreda i 50 godina života. 
Posebnost ovog susreta je njihova razrednica JELENA 
GUDAC, koja ima 96 godina i jedna je od najstarijih 
građanki Grada Kraljevice. 

Ponovo u školskim 
klupama

Tekst: Milanka Gudac

U predvečerje 19. rujan 2019. godine pred Osnovnom 
školom Kraljevica okupili su se učenici, bivši prvašići 
kako bi obilježili 60 godina od upisa u 1. razred osnovne 
škole. 

Te davne, 1959. godine, po prvi puta u školske klupe sjeli 
su :

Milan Anić, Ivica Čandrlić, Inga Davila Maruna, 
Mladenka Dominez Vuković, Irena Dročić Vujić, 
Zvonko Djapijaš, Danko Đokić, Dragan Đorđević, 
Dubravka Fijala Kolovrat, Jasenka Gudac, Mirjana 
Juranić Copetti, Milica Juretić, Gordana Jurišić,  
Alma Karlović Deiuri, Ljerka Kokotović, Jadranka 
Kralj Baretić, Emil Kučan, Milan Kukuljan, Veseljko 
Manestar, Gordana Malalan Borić, Dragan Pahor, 
Ivan Pasković, Ivica Pavešić, Katica Pavlić Mandekić, 
Matija Penava, Boris Peranić, Miroslav Randić, Drago 
Šepac, Biserka Šubat, Jasminka Šutić Stanić, Blanka 
Titlić Grabner, Jadranka Trelec Strmečki, Lenka Tudor 
Vičević, Milanka Turina Papić, Đina Zima Luksetić, 
Ivan Zorić i pokojni Ivica Blažičević.

Okupili su se i prije deset godina, a ponovnom susretu 
odazvalo ih se 19. Pozivu se s velikim veseljem odazvala 
i njihova učiteljica gospođa Mirjana Slany i odmah se pri 
susretu osjetila velika razdraganost i uzbuđenje. U školi 
ih je dočekao i pozdravio novi ravnatelj, gospodin Davor 
Juriša, zaželio im ugodan boravak u školskim klupama 
i počastio pićem dobrodošlice. Potom je uslijedilo 
prozivanje po abecednom redu, prisjećanje na školske 
dane i na sve ono lijepo što ih veže uz vrijeme provedeno 
u školi, među prijateljima koji to postaju za čitav život. 
Sa sjetom i tugom prisjetili su se jedinog među njima 
koji ih je zauvijek napustio, Ivice Blažičevića.

Druženje se nastavilo u restoranu hotela Kraljevica, uz 
večeru, pjesmu i gitaru Gorana Drče, ples, obilje smijeha 
i vedrine u srcu. Njihova je učiteljica uživala uz svoje 
učenike, „svoju dicu“, jer „Duša ozdravi kad je s djecom“ 
(Dostojevski).
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ODLUKA O KOMUNALNOM REDU 
GRADA KRALJEVICE 

(„Službene novine Grada Kraljevice“ broj 6/19) 

Javne površine se moraju održavati čistima i urednima. 

Pravna ili fizička osoba koja obavlja djelatnost u objektu uz javnu površinu, dužna je svakodnevno 
čistiti dio javne površine koji se onečišćuje obavljanjem njene djelatnosti. 

Košarice uz poslovne, trgovinske, ugostiteljske i uslužne objekte za prikupljanje otpadaka iz 
djelatnosti, dužan je osigurati i održavati vlasnik/korisnik poslovnog objekta. 

Zabranjeno je na javnim površinama postavljati predmete, naprave ili uređaje, koristiti dječje igralište 
protivno njegovoj namjeni, izlijevati otpadne tekućine bilo koje vrste, bacati reklamne i dr. letke, bacati 

i paliti otpad, ostavljati neregistrirana vozila i sl. 

Iznimno, javne površine se mogu koristiti SAMO UZ ODOBRENJE GRADA (npr. postavljanje skela, 
izvođenje građevinskih radova, održavanje javne priredbe, postavljanje kioska, štandova, reklamnih 

predmeta i uređaja i sl.). 

Ako se na javnoj površini održava javna priredba ili skup, organizator je dužan u roku od 12 sati po 
završetku priredbe ili skupa očistiti javnu površinu i prilaz istoj. 

Za piljenje i cijepanje drva isključivo se koristi kućni prostor. Iznimno, u slučaju potrebe, može se 
koristiti javno-prometna površina, ali na način da se površine ne oštećuju i da se time ne ometa 

promet. Drva se moraju ukloniti najkasnije u roku od 7 dana, a površina se mora očistiti. 

J A V N E    P O V R Š I N E 

VANJSKI DIJELOVI ZGRADE 

Moraju biti čisti, uredni i u ispravnom stanju. Ako zgrada ili njen 
posebni dio ima oštećenja  koja bi mogla prouzročiti štetu, vlasnik 
ili korisnik  dužan je trenutno pristupiti saniranju takvih oštećenja.  

Posude s cvijećem i svi vanjski uređaji i oprema na zgradama 
iznad javne površine, moraju biti postavljeni na način da ne 

postoji opasnost od pada. 

Zabranjeno je šarati i na drugi način prljati i nagrđivati vanjske 
izglede zgrada. 

U R E Đ E NJ E    N A S E LJ A 

OZNAČAVANJE ULICA, 
TRGOVA I KUĆA 

Zgrade se moraju označiti 
pločicama s brojem. 

Zabranjeno je uništavati, 
neovlašteno skidati i mijenjati 
natpisne pločice s imenima 

ulica, trgova i sl. 

UREĐENJE I ODRŽAVANJE OKUĆNICA 
(OKOLIŠA) 

Okućnice i ograde uz javnu površinu moraju se 
održavati i čistiti, a raslinje obrezivati. 

Predmete koji narušavaju uredan izgled 
naselja (npr. olupine automobila, barki i sl.), 

zabranjeno je držati na nekretninama koje su 
vidljive s javne površine. 

JAVNA RASVJETA I URBANA OPREMA 

Ne smiju se uništavati objekti javne rasvjete, 
hidranti, klupe, košarice za smeće, oprema 
dječjih igrališta, stajališta javnog gradskog 

prijevoza, spomenici i sl. predmeti. 

Zabranjeno je stavljanje plakata i oglasa na svim 
mjestima osim onim predviđenim za tu svrhu. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

UKLANJANJE SNIJEGA I LEDA 

Vlasnik/korisnik stambenog ili poslovnog prostora 
dužan je čistiti od snijega i leda dio nogostupa koji se 

nalazi ispred njegovog stambenog ili poslovnog 
prostora. 

UKLANJANJE PROTUPRAVNO 
POSTAVLJENIH PREDMETA 

Svi protupravno postavljeni predmeti na javnoj i drugoj 
površini, na zgradama ili drugim objektima, moraju se 

ukloniti po rješenju komunalnog redara, ili će ih u 
suprotnome ukloniti komunalni redar na trošak vlasnika. 

Ako vlasnik u Odlukom određenom roku ne preuzme 
predmet i ne namiri troškove čuvanja, predmet će se 

prodati na javnoj dražbi. 

DRŽANJE DOMAĆIH ŽIVOTINJA 

Zabranjeno je držati stoku, perad, 
kuniće i pčele u dijelu naselja Kraljevica 

(definiranom Odlukom o komunalnoj 
naknadi kao I. zona), dijelu naselja 

Šmrika (Neriz) i naselju Bakarac (osim 
Turinovog sela). 

U ostalim područjima mogu se držati 
životinje, ako njihovo držanje ispunjava 
sanitarno-higijenske uvjete, ne nanosi 

nepotrebnu smetnju okolnim stanarima i 
ne narušava izgled okoline. 

Zabranjeno je puštanje stoke i peradi 
po javnoj površini. 

K  A  Z  N  E 

Predviđene kazne za nepridržavanje odredbi 
Odluke o komunalnom redu: 

od 100,00 - 500,00 kuna 

(za FIZIČKU OSOBU) 

od 500,00 - 2.000,00 kuna 

( za fizičku osobu OBRTNIKA 

i osobu koja obavlja drugu 

samostalnu djelatnost) 

od 1.000,00 - 10.000,00 kuna 

(za PRAVNU OSOBU) 

od 300,00 - 2.000,00 kuna 

(za ODGOVORNU OSOBU u pravnoj osobi) 

Pravne i fizičke osobe dužne su komunalnom 

redaru omogućiti pregled isprava radi 

utvrđivanja identiteta stranaka odnosno 

zakonskih zastupnika i drugih osoba nazočnih 

nadzoru te ga ne smiju ometati u provedbi 

nadzora i skupljanju dokaza na vizualni i drugi 

odgovarajući način kao niti prilikom obavljanja 

drugih radnji u sklopu nadzora, a poglavito  

pristupa do prostorija, objekata, zemljišta, 

naprava i uređaja, u protivnom mogu biti 

novčano kažnjeni i to fizička osoba, fizička 

osoba obrtnik i odgovorna osoba u pravnoj 

osobi sa iznosom od 2.500,00 kn, a pravna 

osoba sa iznosom od 10.000,00 kn. 

ODLUKA O KOMUNALNOM REDU GRADA KRALJEVICE
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ODLUKA O KOMUNALNOM REDU 
GRADA KRALJEVICE 

(„Službene novine Grada Kraljevice“ broj 6/19) 

Javne površine se moraju održavati čistima i urednima. 

Pravna ili fizička osoba koja obavlja djelatnost u objektu uz javnu površinu, dužna je svakodnevno 
čistiti dio javne površine koji se onečišćuje obavljanjem njene djelatnosti. 

Košarice uz poslovne, trgovinske, ugostiteljske i uslužne objekte za prikupljanje otpadaka iz 
djelatnosti, dužan je osigurati i održavati vlasnik/korisnik poslovnog objekta. 

Zabranjeno je na javnim površinama postavljati predmete, naprave ili uređaje, koristiti dječje igralište 
protivno njegovoj namjeni, izlijevati otpadne tekućine bilo koje vrste, bacati reklamne i dr. letke, bacati 

i paliti otpad, ostavljati neregistrirana vozila i sl. 

Iznimno, javne površine se mogu koristiti SAMO UZ ODOBRENJE GRADA (npr. postavljanje skela, 
izvođenje građevinskih radova, održavanje javne priredbe, postavljanje kioska, štandova, reklamnih 

predmeta i uređaja i sl.). 

Ako se na javnoj površini održava javna priredba ili skup, organizator je dužan u roku od 12 sati po 
završetku priredbe ili skupa očistiti javnu površinu i prilaz istoj. 

Za piljenje i cijepanje drva isključivo se koristi kućni prostor. Iznimno, u slučaju potrebe, može se 
koristiti javno-prometna površina, ali na način da se površine ne oštećuju i da se time ne ometa 

promet. Drva se moraju ukloniti najkasnije u roku od 7 dana, a površina se mora očistiti. 

J A V N E    P O V R Š I N E 

VANJSKI DIJELOVI ZGRADE 

Moraju biti čisti, uredni i u ispravnom stanju. Ako zgrada ili njen 
posebni dio ima oštećenja  koja bi mogla prouzročiti štetu, vlasnik 
ili korisnik  dužan je trenutno pristupiti saniranju takvih oštećenja.  

Posude s cvijećem i svi vanjski uređaji i oprema na zgradama 
iznad javne površine, moraju biti postavljeni na način da ne 

postoji opasnost od pada. 

Zabranjeno je šarati i na drugi način prljati i nagrđivati vanjske 
izglede zgrada. 

U R E Đ E NJ E    N A S E LJ A 

OZNAČAVANJE ULICA, 
TRGOVA I KUĆA 

Zgrade se moraju označiti 
pločicama s brojem. 

Zabranjeno je uništavati, 
neovlašteno skidati i mijenjati 
natpisne pločice s imenima 

ulica, trgova i sl. 

UREĐENJE I ODRŽAVANJE OKUĆNICA 
(OKOLIŠA) 

Okućnice i ograde uz javnu površinu moraju se 
održavati i čistiti, a raslinje obrezivati. 

Predmete koji narušavaju uredan izgled 
naselja (npr. olupine automobila, barki i sl.), 

zabranjeno je držati na nekretninama koje su 
vidljive s javne površine. 

JAVNA RASVJETA I URBANA OPREMA 

Ne smiju se uništavati objekti javne rasvjete, 
hidranti, klupe, košarice za smeće, oprema 
dječjih igrališta, stajališta javnog gradskog 

prijevoza, spomenici i sl. predmeti. 

Zabranjeno je stavljanje plakata i oglasa na svim 
mjestima osim onim predviđenim za tu svrhu. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

UKLANJANJE SNIJEGA I LEDA 

Vlasnik/korisnik stambenog ili poslovnog prostora 
dužan je čistiti od snijega i leda dio nogostupa koji se 

nalazi ispred njegovog stambenog ili poslovnog 
prostora. 

UKLANJANJE PROTUPRAVNO 
POSTAVLJENIH PREDMETA 

Svi protupravno postavljeni predmeti na javnoj i drugoj 
površini, na zgradama ili drugim objektima, moraju se 

ukloniti po rješenju komunalnog redara, ili će ih u 
suprotnome ukloniti komunalni redar na trošak vlasnika. 

Ako vlasnik u Odlukom određenom roku ne preuzme 
predmet i ne namiri troškove čuvanja, predmet će se 

prodati na javnoj dražbi. 

DRŽANJE DOMAĆIH ŽIVOTINJA 

Zabranjeno je držati stoku, perad, 
kuniće i pčele u dijelu naselja Kraljevica 

(definiranom Odlukom o komunalnoj 
naknadi kao I. zona), dijelu naselja 

Šmrika (Neriz) i naselju Bakarac (osim 
Turinovog sela). 

U ostalim područjima mogu se držati 
životinje, ako njihovo držanje ispunjava 
sanitarno-higijenske uvjete, ne nanosi 

nepotrebnu smetnju okolnim stanarima i 
ne narušava izgled okoline. 

Zabranjeno je puštanje stoke i peradi 
po javnoj površini. 

K  A  Z  N  E 

Predviđene kazne za nepridržavanje odredbi 
Odluke o komunalnom redu: 

od 100,00 - 500,00 kuna 

(za FIZIČKU OSOBU) 

od 500,00 - 2.000,00 kuna 

( za fizičku osobu OBRTNIKA 

i osobu koja obavlja drugu 

samostalnu djelatnost) 

od 1.000,00 - 10.000,00 kuna 

(za PRAVNU OSOBU) 

od 300,00 - 2.000,00 kuna 

(za ODGOVORNU OSOBU u pravnoj osobi) 

Pravne i fizičke osobe dužne su komunalnom 

redaru omogućiti pregled isprava radi 

utvrđivanja identiteta stranaka odnosno 

zakonskih zastupnika i drugih osoba nazočnih 

nadzoru te ga ne smiju ometati u provedbi 

nadzora i skupljanju dokaza na vizualni i drugi 

odgovarajući način kao niti prilikom obavljanja 

drugih radnji u sklopu nadzora, a poglavito  

pristupa do prostorija, objekata, zemljišta, 

naprava i uređaja, u protivnom mogu biti 

novčano kažnjeni i to fizička osoba, fizička 

osoba obrtnik i odgovorna osoba u pravnoj 

osobi sa iznosom od 2.500,00 kn, a pravna 

osoba sa iznosom od 10.000,00 kn. 
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Važni telefonski brojevi

Grad Kraljevica 282-450

Narodna knjižnica i čitaonica 282-099

Dječji vrtić „Orepčići“ 281-211

O.Š. Kraljevica  281-212

Turistička zajednica 282-078

Lučka kapetanija isp. Kraljevica 282-330

Lučka uprava 281-122

Matični ured 281-336

Pošta Kraljevica 525-873

FINA 206-930

Erste&Steiermarkische Bank 072/376-715

Ordinacija opće medicine, 
doktorica Stojanović 281-232

Ordinacija opće medicine, 
doktorica Copetti Modrčin 490-463

Stomatološka ordinacija 
Cattonaro 281-302

Pedijatrijska ordinacija 281-242

Ljekarna „Galler“ 281-414

DVD Kraljevica 281-254

Župni ured Kraljevica 551-830

Župni ured Križišće 286-292

Vodovod i kanalizacija 211-906

Elektroprimorje Rijeka 0800/300-412

KD Autotrolej 311-400

Dezinsekcija i deratizacija 
„Pestic“ 281-163

Pogrebne usluge 091-485-7560

Dimnjačarske usluge „Kamino“ 091 952 28 29

Odvjetnički ured 
Morena Lekan Štiglić 098 923 5871

GRADSKA UPRAVA
Adresa: Frankopanska 1A, 51262 Kraljevica
Telefon: 051/282-450
Fax: 051/281-419
e-mail: gradska.uprava@kraljevica.hr
RADNO VRIJEME:
Ponedjeljak - srijeda- četvrtak
07,30 - 15,30 sati
Utorak
07,30 - 16,30 sati
Petak
07,30 - 14,30 sati

UREDOVNO VRIJEME ZA STRANKE

Utorak
08,00 - 16,00 sati
Četvrtak
08,00 - 11,00 sati

REFERENT-KOMUNALNI REDAR

Marinko Tometić
Tel. 051/282-457
Mob: 098/9835505
marinko.tometic@kraljevica.hr

VLASTITI POGON

Upraviteljica Vlastitog pogona
Romina Tomasini Vujnović
romina.tomasini@kraljevica.hr
Viši referent
Marijan Jurinčić
Tel: 051/282-453
marijan.jurincic@kraljevica.hr

Info

FrankopanFrankopanFrankopan42



Grad Kraljevica pruža besplatnu
uslugu odvoza krupnog komunalnog
otpada

Građane molimo da se prvo jave u Vlastiti pogon
Grada Kraljevice kako bi se dogovorila lokacija i točan
termin za odvoz otpada. Marijan Jurinčić, tel:282-453 ili 
mob: 098/9835504.

CJENIK OGLASNOG PROSTORA
1/1 stranica- 500,00 kn

½ stranice - 250,00 kn

¼ stranice - 150,00 kn

1/8 stranice - 100,00 kn

Prijave možete slati na e-mail:

ana.prodan@kraljevica.hr

IMPRESUM
FRANKOPAN – GLASILO GRADA KRALJEVICE

ISSN 1131-8144

broj 48, prosinac 2019. g.

IZDAVAČ: Grad Kraljevica

ZA IZDAVAČA: Gradonačelnik Dalibor Čandrlić

ODGOVORNI UREDNIK: Dalibor Čandrlić

GLAVNA UREDNICA: Ana Prodan Mogorović

NASLOVNA FOTOGRAFIJA:
Anto Ravlić, Dvorac Frankopan

NAKLADA: 1900

GRAFIČKA PRIPREMA I TISAK: Tiskara Igmar

SAVJET ZA ZAŠTITU POTROŠAČA
GRADA KRALJEVICE

Jedinstveni broj na koji se možete obratiti
072-414-414

Moguće je i obraćanje Ministarstvu prometa, veza i

infrastrukture
01-616-9110,

te ministarstvu gospodarstva
01-610-6304

CENTAR ZA PARTICIPACIJU ŽENA U
DRUŠTVENOM ŽIVOTU

CENTAR ZA BESPLATNU PRAVNU POMOĆ
e-mail: centar.zena@hi.t-com.hr

mob: 095/3150200

web: www.centar-zena.hr

blog: www.stopnasiljunadzenama.blog.hr

STARTUP Inkubator Rijeka
Ružićeva 14, HR-51000 Rijeka, Croatia

T +385.51.209.940 · F +385.51.209.589

startup@rijeka.hr · http://startup.rijeka.hr

https://www.facebook.com/startuprijeka

Održavanje javne rasvjete
Kvarovi uočeni na javnoj rasvjeti prijavljuju se Upravnom
odjelu za komunalni sustav Grada Kraljevice, te je kod 
prijave radi preciznije identifikacije potrebno navesti broj 
stupa za koji se prijavljuje kvar.

Kontakti:
Antonio Linić 051/282-466
Ivan Jerčinović 051/ 282-469

Čišćenje septičkih jama
Za komunalnu uslugu čišćenja septičkih jama treba
zvati KD VODOVOD I KANALIZACIJA d.o.o., Rijeka.

Kontakt:
KD VODOVOD I KANALIZACIJA d.o.o., 
Rijeka
Tel. 051/ 353 - 885
E-mail: septičke@kdvik-rijeka.hr

Poziv
Pozivamo sve zainteresirane koji 
imaju iskustva u novinarskom radu ili 
fotografiji, ukoliko su zainteresirani 
za sudjelovanje u kreiranju našeg 
lokalnog lista „Frankopan“ da nas 
kontaktiraju na broj telefona:

282-465

ili na e-mail adresu

ana.prodan@kraljevica.hr.

Radujemo se budućoj suradnji!

Info
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